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Matières administratives 
 

van 
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Namiddag 

 
______ 

 

 

du 
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Après-midi 

 
______ 

 
 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 14.22 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 
Depoortere. 
La réunion publique de commission est ouverte à 14 h 22 et présidée par M. Ortwin Depoortere. 
 
De teksten die cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 
uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
 
De voorzitter: Ik verwelkom de staatssecretaris van Asiel en Migratie, die nog voor het jaareinde een aantal 
mondelinge vragen komt beantwoorden, die uiteraard allemaal heel prangend zijn en een antwoord 
behoeven. 
 

01 Question de Sarah Schlitz à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L’arrestation de travailleurs 

sans-papiers sur leur lieu de travail" (56001243C) 

01 Vraag van Sarah Schlitz aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De aanhouding van 

werknemers zonder papieren op hun werkplek" (56001243C) 
 

01.01  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Monsieur le président, madame 

la secrétaire d'État, en effet, aujourd'hui, j'aimerais vous parler de l'his-
toire de Sabine Amiyeme, une citoyenne camerounaise qui est arrivée 
en Belgique voici treize ans après un parcours migratoire extrêmement 
difficile et traumatisant. Elle a su reconstruire sa vie ici, a tissé des liens 
et travaille sans relâche depuis lors. Sa détermination et sa joie de 
vivre ont même inspiré la réalisatrice Rosine Mbakam qui a fait d’elle 
le personnage principal du documentaire "Chez Jolie Coiffure" sorti en 
2019, mettant en lumière les réalités des travailleuses migrantes à Ma-
tonge. Entre-temps, Sabine a déménagé à Liège où elle a ouvert un 
restaurant. 
 
Malgré ses efforts et ses nombreuses démarches, Sabine n’a jamais 
obtenu la régularisation de son séjour. Le 2 octobre, sa vie a basculé 
puisqu'elle a été arrêtée sur son lieu de travail à Liège, dans ce qui 
semble être une opération de police ciblée. Elle est détenue depuis 
lors au centre fermé pour femmes de Holsbeek, loin de chez elle. 
 
Madame la secrétaire d’État, on entend souvent que la priorité de l’Of-
fice des étrangers sont les personnes sans papiers qui posent des pro-
blèmes d’ordre public. Pourtant, on remarque régulièrement que ce 
sont des personnes intégrées socialement et professionnellement qui 
sont arrêtées directement sur leur lieu de travail. S'agit-il d'une straté-
gie assumée de l’Office des étrangers? Pour quelles raisons ces profils 
sont-ils prioritaires? 

01.01  Sarah Schlitz (Ecolo-

Groen): Mevrouw Sabine 
Amiyeme, een Kameroense mi-
grante, kwam dertien jaar geleden 
naar België en werkt in ons land. 
Ondanks de stappen die ze onder-
nam, werd ze nooit geregulari-
seerd. Op 2 oktober werd ze op 
haar werk in Luik aangehouden en 
momenteel wordt ze vastgehouden 
in het gesloten centrum in Hols-
beek. Goed geïntegreerde perso-
nen worden op hun werkplek gear-
resteerd.  
 
Betreft het een bewuste strategie 
van de Dienst Vreemdelingenza-
ken (DVZ)? Waarom worden die 
profielen als prioritair beschouwd?   
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01.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État: Monsieur le président, ma-

dame Schlitz, les actions dont vous parlez relèvent principalement de 
l'initiative de la police et des services d'inspection sociale. Ils peuvent 
demander l'aide de l'Office des étrangers sur le terrain. Si des étran-
gers sont découverts lors de ces interventions, la police peut établir un 
rapport administratif de contrôle à l'intention de l'Office des étrangers. 
Celui-ci prendra alors la décision qui s'impose.  
 
Il peut s'agir d'une décision de maintien. Le fondement juridique d'une 
décision de retour et d'un maintien en cas de travail au noir est l'article 
7.8 de la loi sur les étrangers. Un séjour illégal est non seulement con-
traire à la loi, madame Schlitz, mais il entraîne inévitablement d'autres 
infractions, notamment en matière de réglementation fiscale et sociale, 
ce qui en l'occurrence est le cas. 
 
La lutte contre ces infractions constitue l'une des missions des autori-
tés. Ces personnes sont, dès lors, légalement obligées de quitter le 
territoire. Elles ont la possibilité de le faire sur une base volontaire et 
peuvent être aidées dans cette démarche si cela s'avère nécessaire. 
 
Toutefois, si une personne ignore délibérément l'ordre de quitter le ter-
ritoire, les autorités procéderont à un éloignement forcé. Quand une 
personne, après avoir entamé les procédures de séjour, n'a pas obtenu 
de droit de séjour en Belgique, la seule possibilité est le retour. Un 
séjour illégal n'est, en effet, jamais une solution, ni pour notre société, 
ni pour la personne concernée.  
 

01.02 Staatssecretaris Nicole de 

Moor: De vermelde acties vallen 
onder de bevoegdheid van de poli-
tie en de sociale inspectie, die de 
hulp van de DVZ kunnen inroepen. 
Wanneer men tijdens deze inter-
venties vreemdelingen aantreft, 
kan de politie een controleverslag 
opmaken voor de DVZ, die een be-
slissing zal nemen.  
 
Artikel 7.8 van de vreemdelingen-
wet vormt de grondslag voor een 
beslissing tot terugkeer en voor 
een vasthouding in geval van 
zwartwerk. Een illegaal verblijf is in 
strijd met de wet en leidt tot fiscale 
en sociale inbreuken, zoals in het 
onderhavige geval. De bestrijding 
van die inbreuken is een opdracht 
van de overheid. Wettelijk gezien 
moeten deze personen het grond-
gebied verlaten. Ze kunnen dat vrij-
willig doen of daarbij geholpen wor-
den.  
 
Als de betrokkene geen gevolg 
geeft aan het bevel om het grond-
gebied te verlaten, wordt er tot een 
gedwongen verwijdering overge-
gaan. Als er geen verblijfsvergun-
ning verleend wordt, is terugkeer 
de enige optie. Een illegaal verblijf 
is nooit een oplossing. 
 

01.03  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Madame la secrétaire d'État, 

merci pour votre réponse, même si elle ne correspond pas au cas de 
figure dont je vous ai parlé. Sabine n'a pas été arrêtée lors d'un con-
trôle inopiné, mais d'une opération ciblée. Le profil de Sabine a fait 
l'objet d'une enquête et d'un ciblage spécifique afin d'arrêter cette 
femme, qui travaille et vit chez nous depuis 13 ans, qui a besoin de 
protection, qui paie ses impôts et un loyer à des propriétaires. C'est en 
cela que c'est scandaleux.  
 
Il s'agit d'une démarche totalement hypocrite, parce qu'il n'est évidem-
ment pas possible d'arrêter toutes les personnes dépourvues de titre 
de séjour valable sur notre territoire. Vous savez pertinemment que 
Sabine n'est pas en mesure de rentrer chez elle. Au lieu de lui donner 
la possibilité de payer ses impôts dans notre pays et de contribuer, 
comme elle le souhaiterait, à notre société et notre vivre-ensemble, on 
la place dans une situation d'illégalité pour ensuite l'enfermer pendant 
des mois et des mois, au détriment de sa santé mentale, dans un 
centre fermé, situé très loin de chez elle. C'est inadmissible, et je re-
grette de ne pas avoir reçu de réponse à ma question sur la stratégie 
qui consiste à arrêter en priorité ces personnes qui travaillent. 
 

01.03  Sarah Schlitz (Ecolo-

Groen): Uw antwoord is niet van 
toepassing op het geval van Sa-
bine, die aangehouden werd in het 
kader van een gerichte operatie, 
terwijl ze hier belastingen en huur 
betaalt. 
 
De hele opzet is hypocriet aange-
zien men niet iedereen zonder ver-
blijfsvergunning kan aanhouden. U 
weet dat ze niet naar haar land van 
herkomst kan terugkeren. Eerst 
zorgt men ervoor dat ze in een ille-
gale situatie terechtkomt, waarna 
men ze kan opsluiten, ten koste 
van haar geestelijke gezondheid. Ik 
betreur dat ik geen antwoord ge-
kregen heb op mijn vraag of er een 
strategie gevolgd wordt waarbij 
mensen die werken prioritair aan-
gehouden worden. 
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De stijging van 

de gemiddelde duur van de asielopvang" (56001278C) 

02 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'augmentation de 

la durée moyenne du séjour en centre d'accueil" (56001278C) 
 

02.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mijnheer de voorzitter, me-

vrouw de staatssecretaris, een gemiddelde verblijfsduur van 531 da-
gen in opvangcentra voor asielzoekers betekent opnieuw een stijging 
ten opzichte van 2023 en 2022. Die stijging vinden wij onverwacht, 
want in juni hebt u maatregelen genomen om de gemiddelde verblijfs-
duur in een opvangcentrum te verkorten. Iedereen die sindsdien een 
negatieve asielbeslissing kreeg, moest de asielopvang binnen een pe-
riode van dertig dagen verlaten. Daarnaast werd sinds enige tijd ook 
het systeem van de maaltijdcheques ingevoerd. 
 
We zijn intussen een half jaar verder, dus redelijkerwijs zouden we mo-
gen verwachten dat de effecten van uw gewijzigd beleid al voelbaar 
zouden zijn. Mevrouw de staatssecretaris, hoe verklaart u dat de ge-
middelde verblijfsduur in de opvangcentra voor asielzoekers stijgt, on-
danks de maatregelen die u hebt genomen om die te doen dalen? 
Welke bijkomende maatregelen zouden er volgens u genomen kunnen 
worden om de gemiddelde opvangduur te doen dalen? 
 
Uit een antwoord op een schriftelijke vraag die ik indiende, blijkt dat de 
langste verblijfsduur in een opvangcentrum maar liefst 3.419 dagen 
bedraagt, meer dan negen jaar. Het zou om een zwaar zieke persoon 
gaan die ten laste van de asieldiensten in een zorginstelling verblijft. 
Hoe komt het dat iemand negen jaar lang ten laste van Fedasil in een 
opvangcentrum kan verblijven zonder een antwoord op zijn of haar 
asielverzoek? Voor dergelijke personen bestaat de medische regulari-
satie, maar hoe komt het dat die in dit geval niet is toegepast? 
 

02.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): En dépit des mesures que 
vous avez prises en juin en vue de 
raccourcir la durée du séjour des 
demandeurs d'asile dans les 
centres d'accueil, la durée 
moyenne du séjour a continué 
d'augmenter pour atteindre 531 
jours. Comment expliquez-vous 
cette situation? Selon vous, quelles 
mesures supplémentaires doivent 
encore être prises pour réduire la 
durée moyenne du séjour? 
 
Une personne gravement malade 
séjournerait même depuis neuf ans 
déjà dans un établissement de 
soins à charge des services d'asile. 
Comment est-il possible qu'une 
personne séjourne aussi long-
temps dans un centre d'accueil 
sans obtenir de réponse à sa de-
mande d'asile? Pourquoi cette per-
sonne n'a-t-elle pas été régularisée 
pour raisons médicales? 
 

02.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, me-

vrouw Van Belleghem, de gemiddelde verblijfsduur in de opvang is de 
afgelopen periode inderdaad niet gedaald. Asielzoekers moeten te 
lang in de opvang blijven. Meerdere factoren spelen daarbij een rol. De 
verblijfsduur is vandaag vooral heel duidelijk het gevolg van de hoge 
instroom en de stijgende werkachterstand bij de asielinstanties, maar 
daarnaast spelen ook de crisis op de woningmarkt, rechterlijke beslis-
singen over het recht op opvang, de medische situatie van de opvang-
begunstigden en de terugkeermogelijkheden allemaal een rol. 
 
De genomen uitstroommaatregelen zijn wel degelijk effectief, want we 
stellen gelukkig ook een gestegen uitstroom vast. We kunnen dus niet 
beweren dat de aanwervingen bij de asieldiensten niets hebben opge-
leverd. Dat heeft mevrouw Van Balberghe gisteren ook goed toege-
licht. De output is wel degelijk gestegen, maar we kennen nog altijd 
een hoge instroom. Hoewel de uitstroommaatregelen vanaf juli 2024 in 
werking traden, worden die effecten pas op langere termijn merkbaar 
en blijven ook andere belangrijke factoren, zoals aangekaart, de ge-
middelde verblijfsduur beïnvloeden. 
 
Voorlopig kunnen wij concluderen dat de maatregelen dus wel een ef-
fect hebben gehad. Immers, terwijl tussen februari 2023 en juni 2024 

02.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Il est exact que la durée 
moyenne du séjour n'a pas diminué 
au cours de la période écoulée. 
Les mesures sont pourtant effi-
caces, puisque le flux sortant a bel 
et bien augmenté. Toutefois, 
d'autres facteurs continuent 
d'influencer la durée du séjour, tels 
que l'afflux important, l'augmenta-
tion de l'arriéré de travail au sein 
des instances d'asile, la crise sur le 
marché du logement, les décisions 
judiciaires sur le droit à l'accueil, la 
situation médicale des personnes 
concernées et les possibilités de 
retour.  
 
Il faut plancher sur tous ces fac-
teurs afin de ramener les séjours à 
une durée raisonnable.  
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de uitstroom per maand slechts twee keer boven 2.000 personen per 
maand lag, ligt hij sinds juli 2024 ononderbroken boven 2.200 perso-
nen per maand, met een piek in juli 2024 van 2.887 personen die de 
opvang hebben verlaten. 
 
Er zal op alle factoren moeten worden ingezet om de verblijfsduur naar 
een redelijke termijn te herleiden, namelijk minder uitstroom, snellere 
procedures en meer mogelijkheden in het kader van terugkeer en inte-
gratie. 
 
Zoals u weet, kan ik geen individuele informatie delen over de persoon 
die al zo lang in het opvangnetwerk verblijft. Het is dus niet evident om 
op uw vraag te antwoorden. Ik kan wel meegeven dat het om een per-
soon gaat met heel erg zware medische problemen en die in een in-
stelling moest worden opgevangen. Hij verblijft dus niet in een opvang-
netwerk, maar in een zorginstelling. De asielprocedure werd negatief 
beoordeeld. Er is inmiddels echter een andere verblijfsprocedure, die 
tot een positief resultaat heeft geleid. Daardoor zitten wij in een proces 
om de betrokkene over te dragen aan de nodige zorginstellingen. 
 

Je ne puis communiquer d'informa-
tions individuelles sur la personne 
évoquée qui se trouve depuis si 
longtemps dans le réseau d’ac-
cueil. Je puis uniquement confir-
mer qu'elle souffre de problèmes 
médicaux très graves et qu'elle a 
dû être admise dans un établisse-
ment de soins. Sa demande d'asile 
a été rejetée, mais une autre pro-
cédure de séjour a abouti à un ré-
sultat positif. Nous allons donc la 
transférer vers les établissements 
de soins. 
 

02.03  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

ik dank u voor uw antwoord. 
 
Gisteren was er inderdaad een hoorzitting met Sophie Van Balberghe, 
commissaris-generaal voor de Vluchtelingen en de Staatlozen. Zij liet 
blijken dat haar job onmogelijk werd gemaakt door rechtspraak van de 
Raad voor Vreemdelingenbetwistingen (RvV). Dat verklaart ook de 
lange verblijfsduur in de opvangcentra voor asielzoekers. 
 
Wij wilden een hoorzitting vragen met de Raad voor Vreemdelingen-
betwistingen. Omdat het quorum echter niet bereikt is en parlements-
leden het niet belangrijk vinden om hun job uit te oefenen, kunnen wij 
dat nu helaas niet vragen. 
 

02.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Sophie Van Balberghe, com-
missaire général aux réfugiés et 
aux apatrides, nous a indiqué hier 
que la jurisprudence du Conseil du 
Contentieux des Étrangers (CCE) 
lui rendait la tâche impossible, ce 
qui explique également la longueur 
des séjours en centre d'accueil. 
Nous souhaitions demander une 
audition avec le CCE, mais le quo-
rum n'ayant pas été atteint, la de-
mande n'a pas pu être soumise à 
la commission. 
 

02.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, ik 

kan dat idee alleen maar steunen. Het is een goed idee. De hoorzitting 
met mevrouw Van Balberghe was heel interessant. Ik heb geprobeerd 
delen ervan te volgen. Het was een goed en open debat. Ik weet dat 
ook de heer Roosemont op korte termijn naar de commissie zal komen. 
Het is geen slecht idee om ook een dergelijke hoorzitting te houden 
met de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen. 
 

02.04  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Je soutiens cette proposi-
tion. M. Roosemont viendra égale-
ment en commission prochaine-
ment. 
 

De voorzitter: Wij proberen inderdaad met de commissie de traditie 
voort te zetten. Wij nodigen altijd de verschillende asielinstanties uit 
voor een interessante hoorzitting. 
 

Le président: Nous convions tou-
jours les différentes instances en 
matière d'asile pour des auditions 
intéressantes. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 56001280C van mevrouw Van Belleghem wordt ingetrokken. 
 

03 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De bijdrageplicht 

voor werkende asielzoekers" (56001281C) 

03 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'obligation de 

contribution des demandeurs d'asile qui travaillent" (56001281C) 
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03.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

op 1 juli 2024 wijzigde de bijdrageplicht voor asielzoekers met be-
roeps- of andere inkomsten die tegelijk materiële hulp krijgen. 
 
Op 23 juli heb ik daarover een schriftelijke vraag ingediend, maar u zei 
toen dat het nog te vroeg was om mij daarop een antwoord te geven. 
Vol goede moed diende ik eind oktober mijn vraag opnieuw in en 
meende effectief antwoord te zullen krijgen. Gisteren, op 17 december, 
hebt u mij dan eindelijk een antwoord gestuurd. Dat luidde als volgt: "Ik 
verwacht een antwoord te krijgen van Fedasil in de week van 16 de-
cember." 
 
Dat is deze week, dus mijn vraag is of u al antwoord hebt gekregen 
van Fedasil. Zo ja, kunt u mij dat dan bezorgen? 
 

03.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le 1er juillet 2024, l'obligation 
de contribution pour les deman-
deurs d'asile qui possèdent des re-
venus professionnels ou autres et 
qui bénéficient en même temps 
d'une aide matérielle, a été  
modifiée. Je vous ai interrogée à ce 
sujet fin octobre et vous m'aviez ré-
pondu que vous attendiez la ré-
ponse de Fedasil. Vous espériez 
recevoir les chiffres nécessaires 
dans le courant de la semaine du 
16 décembre. 
 
Si vous obtenez la réponse avant 
la fin de la semaine, pourriez-vous 
nous la transmettre avant les va-
cances de Noël? 
 

03.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, u 

hebt ondertussen een antwoord gekregen op uw vraag, maar ik wil u 
gerust het antwoord van Fedasil voorlezen. 
 

 

03.03  Francesca Van Belleghem (VB): Ik kan het natuurlijk zelf le-

zen, maar in het antwoord op de vraag staat: "Fedasil hoopt in de week 
van 16 december het resultaat van die kruising te krijgen." We zijn nu 
in de week van 16 december, dus mijn vraag is… 
 

 

03.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Als ik het antwoord had ge-

kregen, dan zou ik het u gegeven hebben. Ik heb u het antwoord ge-
geven zoals ik dat ontvangen heb. Ik heb u ook uitgelegd waarop we 
wachten en ik heb u de cijfers gegeven waarover we vandaag al be-
schikken. 
 

 

03.05  Francesca Van Belleghem (VB): Als u deze week het ant-

woord nog zou ontvangen, kunt u ons dat dan bezorgen in het kerstre-
ces, zodat ik niet de hele antwoordtermijn van 30 dagen moet afwach-
ten? 
 

 

03.06 Staatssecretaris Nicole de Moor: Ik heb er geen probleem mee 

om daarover transparant te zijn. Ik ben bijzonder fier op het traject dat 
we hebben afgelegd. Het was een heel moeilijk traject om die bijdra-
geplicht niet alleen in een wet te gieten, maar er ook voor te zorgen dat 
we dat kunnen controleren. 
 

03.06 Staatssecretaris Nicole de 

Moor: Faire preuve de transpa-
rence à ce sujet ne me pose aucun 
problème. Je suis fière du parcours 
que nous avons accompli. Il a été 
difficile d'intégrer l'obligation de 
contribution dans une loi et de veil-
ler à ce que nous puissions effec-
tuer des contrôles. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De kostprijs voor 

de hotelopvang van asielzoekers" (56001283C) 

04 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le coût de l'héber-

gement de demandeurs d'asile dans des hôtels" (56001283C) 
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04.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

het antwoord op een schriftelijke vraag is mij niet helemaal duidelijk. 
Daarom vraag ik een kleine verduidelijking. 
 
De kostprijs die ik heb ontvangen – de vele duizenden euro’s – is dat 
de totale kostprijs voor 2024 of is dat het budget voor een maand? Dat 
blijkt niet duidelijk uit het schriftelijke antwoord. 
 

04.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Je souhaite une précision 
concernant la réponse à ma ques-
tion écrite. Le coût mentionné dans 
votre réponse correspond-il à la 
facture totale pour 2024 ou au bud-
get mensuel? 
 

04.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Het betreft de maximale bud-

gettaire impact. We hebben de dagprijs en de maximaal voorziene ca-
paciteit vermeld. U kunt dan de berekening van de maximale budget-
taire impact maken, maar wij hebben ze ook voor u gemaakt. 
 

04.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Il s'agit de l'incidence bud-
gétaire maximum. Ces places n'ont 
pas été occupées toute l'année 
2024. Il ne peut jamais s'agir d'une 
année entière. 
 

04.03  Francesca Van Belleghem (VB): Is dat het bedrag voor 2024 

of voor één maand? 
 

 

04.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Die plaatsen zijn niet over het 

hele jaar 2024 gebruikt. Het kan nooit voor een heel jaar zijn. 
 

 

04.05  Francesca Van Belleghem (VB): Mijn vraag was wat de kost-

prijs bedroeg voor de hotelopvang voor één jaar. Hoeveel hebt u daar-
voor betaald? 
 

 

04.06 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, ik 

heb op uw vraag geantwoord. U hebt een volledig antwoord ontvangen. 
 

 

04.07  Francesca Van Belleghem (VB): Ik zal het nader bekijken. 

 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Matti Vandemaele aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De rol van de LOI's in het 

opvangnetwerk" (56001296C) 

05 Question de Matti Vandemaele à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le rôle des ILA dans le 

réseau d'accueil" (56001296C) 
 

05.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, in het regeerakkoord staat dat er een evenwicht moet zijn tussen 
individuele en collectieve opvangplaatsen. Kwetsbare personen met 
bijzondere noden, gezinnen met kinderen en personen met een hoge 
kans op erkenning zouden opgevangen worden in LOI's. Uit het ant-
woord op mijn eerdere schriftelijke vraag blijkt echter dat het aandeel 
LOI's in de totale opvangcapaciteit alsmaar verder daalt: van ongeveer 
21 % eind 2020 tot slechts 12 % in november dit jaar. Die afbouw is 
dus toch wel substantieel. 
 
Er zijn momenteel ook heel wat plaatsen geschorst, namelijk 2.158. 
Een reden die hiervoor wordt aangehaald, is de moeilijke doorstroming 
van erkende vluchtelingen naar de reguliere woonmarkt. Mogelijk zijn 
er ook andere redenen. Welke redenen ziet u voor het hoge aantal 
geschorste LOI-plaatsen? 
 
Wat zijn volgens u de voordelen van LOI's? Deelt u onze analyse dat 
de opvang in LOI's een goede methode is? Welke rol voor LOI's ziet u 
in het huidige opvangmodel? 
 

05.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Selon l'accord de gouver-
nement, un équilibre est néces-
saire entre les places d'accueil in-
dividuelles et collectives, mais la 
part des initiatives locales d'accueil 
(ILA) est passée de 21 % fin 2020 
à 12 % en novembre 2024. En rai-
son, entre autres, de la transition 
difficile des réfugiés reconnus vers 
le marché régulier du logement, 
2 158 places sont suspendues 
pour le moment. 
 
Quelles sont les autres raisons? 
Pensez-vous que les ILA consti-
tuent également une solution ap-
propriée? Pourquoi sont-elles ré-
parties de manière inégale sur 
notre territoire? Une répartition 



CRIV 56 COM 061 18/12/2024  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

7 

Hoe verklaart u de ongelijke verdeling van LOI's over het land? Denkt 
u dat er nood is aan een meer gelijke spreiding van LOI's over het land? 
 

plus équitable est-elle nécessaire? 
 

05.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Collega Vandemaele, u hebt 

in uw antwoord de belangrijkste reden voor het hoge aantal schorsin-
gen van LOI-plaatsen aangegeven, namelijk de heel moeilijke door-
stroming naar de woonmarkt. We merken dat bewoners met een ver-
blijfsstatuut die na de transitieperiode en eventueel een uitstel nog 
geen huisvesting hebben gevonden, ten laste blijven van de OCMW's 
in de LOI-plaatsen. Zo worden de plaatsen geschorst en zijn ze niet 
langer beschikbaar voor toewijzingen van Fedasil. Andere redenen 
voor schorsingen zijn renovatiewerken aan de LOI-infrastructuur. Ten 
slotte kan het OCMW soms ook beslissen om tijdelijk de woning als 
noodopvang voor een andere doelgroep te gebruiken. Dat zijn dan 
soms andere daklozen uit de gemeente of bijvoorbeeld Oekraïense 
vluchtelingen. 
 
De individuele opvang helpt erkende vluchtelingen inderdaad een zelf-
standig leven uit te bouwen in België en zich goed te integreren. Hij 
vormt voor sommige asielzoekers ook een betere oplossing dan de op-
vang in een heel grote collectieve structuur gelet op hun kwetsbaarheid 
en medische toestand. 
 
De beslissing om een LOI te organiseren, ligt in de handen van een 
lokaal bestuur. Het maakt die keuze afhankelijk van zijn mogelijkheden, 
soms ook van de expertise bij zijn sociale dienst. Ik heb de voorbije 
legislatuur een aantal initiatieven genomen om de lokale besturen die 
een LOI organiseren daarbij te ondersteunen. Het is niet de bedoeling 
hen te verplichten LOI's te openen. Daarover verschillen we van me-
ning. Ik heb me altijd verzet tegen een verplicht spreidingsplan. 
 
Ik merk trouwens dat veel lokale besturen inspanningen leveren en 
doen wat ze kunnen, maar ook op hun grenzen botsen, zowel wat de 
beschikbare woningen in hun gemeente als wat het personeel van hun 
sociale dienst betreft. 
 
Tot slot is de verhouding van LOI-plaatsen ten opzichte van collectieve 
opvangplaatsen vooral te wijten aan de grote toename van de collec-
tieve plaatsen, die ervoor zorgt dat het aandeel van de LOI-plaatsen 
sterk is gedaald. 
 

05.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: De nombreuses ILA ont ef-
fectivement été suspendues. La 
transition très difficile vers le mar-
ché régulier du logement en est la 
raison principale. Parmi les autres 
raisons, citons les travaux de réno-
vation que doivent subir les infras-
tructures des ILA et les décisions 
des CPAS d'affecter temporaire-
ment les logements à l'accueil d'ur-
gence d'un autre groupe cible. 
 
Pour les réfugiés reconnus, l'ac-
cueil individuel participe à l'objectif 
d'une existence autonome en Bel-
gique et à une intégration efficace. 
Pour certaines personnes vulné-
rables ou présentant des pro-
blèmes de santé, il constitue égale-
ment une meilleure solution qu'une 
vaste structure d'accueil collective. 
 
La décision d'organiser une ILA re-
vient à l'administration locale, en 
fonction de ses possibilités et de 
son expertise. J'ai pris plusieurs ini-
tiatives de soutien à cet égard, 
mais je me suis toujours opposée à 
un plan de répartition obligatoire. 
 
Le rapport déséquilibré entre les 
places en ILA et les places d'ac-
cueil en structures collectives est 
essentiellement attribuable à la 
grande augmentation du nombre 
de place collectives. 
 

05.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, het staat buiten kijf dat veel lokale besturen grote inspanningen le-
veren. Het federale Parlement en de federale regering moeten daar-
voor erkentelijk zijn. 
 
Over de spreiding zullen we het nooit eens worden.  
 
Ik ben blij met uw bevestiging dat LOI's menselijker, efficiënter en 
goedkoper zijn dan collectieve opvangplaatsen en verheug me erover 
dat u toch een rol voor de LOI's in de toekomst ziet. 
 

05.03  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Nos positions continueront 
de diverger concernant la réparti-
tion, mais je suis heureux que vous 
estimiez tout de même que les ILA 
ont un rôle à jouer. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De situatie in Syrië en het 
beleid van het CGVS inzake terugkeer" (56001383C) 
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- Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De asielaanvragen van Syriërs" (56001474C) 
- Khalil Aouasti aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Syrische vluchtelingen in België" 
(56001574C) 
- Catherine Delcourt aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De opschorting van de behandeling 
van de asielaanvragen van Syriërs" (56001561C) 

06 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La situation en Syrie et la politique 
du CGRA en matière de retour" (56001383C) 
- Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les demandes d’asile de Syriens" (56001474C) 
- Khalil Aouasti à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les réfugiés syriens en Belgique" 
(56001574C) 
- Catherine Delcourt à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La suspension du traitement des 
demandes d’asile des Syriens" (56001561C) 
 

06.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

ik had deze vraag ingediend de dag nadat dictator Al-Assad Syrië was 
ontvlucht, dus ze is minder actueel. 
 
U hebt daarover al antwoorden gegeven in de Kamer, maar kunt u mij 
een laatste stand van zaken geven? 
 

06.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Pouvez-vous faire le point sur 
la situation s'agissant de la Syrie? 
 

06.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, 

heel wat collega's hadden daarover vragen ingediend, maar ik beperk 
mij tot het geven van een update over de situatie. 
 
De snelheid van de ontwikkelingen in Syrië heeft de internationale ge-
meenschap verrast. Ik hoop, samen met iedereen, dat de vrede en sta-
biliteit kan terugkeren in Syrië, maar het blijft afwachten. We zijn nog 
niet zo heel lang na het omverwerpen van het regime, dus het is te 
vroeg om te zeggen wat de toekomst zal brengen. Het enige wat we 
kunnen zeggen, is dat Al-Assad weg is, maar we weten nog niet wat er 
in de plaats komt. We kennen dat nieuwe regime onvoldoende. 
 
Hoe zal het nieuwe regime eruitzien en zal er stabiliteit zijn? Als er een 
nieuw regime is, hoe zal het zich opstellen tegenover bijvoorbeeld de 
christelijke of Koerdische minderheden en zal het de vrouwenrechten 
beperken? Dat zijn vragen waarop we op dit moment geen antwoord 
kunnen geven, dus kunnen we ook onmogelijk een antwoord geven 
wat betreft de mensen die hier bescherming aanvragen.  
 
Het Commissariaat-generaal voor de Vluchtelingen en de Staatlozen 
heeft daarom beslist om die asielaanvragen on hold te zetten tot er een 
duidelijker zicht is op de situatie. Dat betekent echter niet dat het per 
definitie wacht tot er vrede en stabiliteit is in Syrië, maar het commis-
sariaat wacht wel met het opnieuw nemen van beslissingen tot het een 
zicht heeft op de situatie ter plaatse, of het nu de goede of de slechte 
kant uitgaat. 
 
Ik kan wel nog een aantal cijfers geven. De afgelopen tien jaar kregen 
ongeveer 35.000 Syriërs bescherming in ons land. Ook dit jaar zijn Sy-
riërs trouwens de eerste nationaliteit wat asielaanvragen betreft. Tot 
en met oktober waren het er 4.725 en momenteel wachten nog 3.111 
Syriërs op een beslissing van het CGVS. Dat betekent dat deze men-
sen op dit moment geen beslissing in hun asielaanvraag zullen krijgen. 
Het CGVS zal afwachten en later het risico op vervolging in de toe-
komst beoordelen op basis van alle objectieve informatie waarover het 
dan zal beschikken. 
 

06.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Il est trop tôt pour faire des 
prédictions sur l'évolution future de 
la situation. Nous ne connaissons 
pas suffisamment le nouveau ré-
gime. Nous ignorons, par exemple, 
quelle position il adoptera à l'égard 
des minorités et des droits des 
femmes. Nous sommes donc dans 
l'impossibilité de fournir une ré-
ponse concernant les personnes 
qui demandent la protection dans 
notre pays. C'est pourquoi le Com-
missariat a décidé de mettre ces 
demandes d'asile en suspens jus-
qu'à ce que nous ayons une vue 
plus claire sur la situation sur 
place. 
 
Au cours des dix dernières années, 
environ 35 000 Syriens ont obtenu 
la protection dans notre pays. 
Cette année aussi, les Syriens re-
présentent la première nationalité 
en termes de demandes d'asile. Au 
total, 4 725 demandes d'asile ont 
été reçues jusqu'à fin octobre et 
3 111 Syriens attendent actuelle-
ment encore une décision. Au 
stade actuel, ces personnes n'ob-
tiendront donc pas de décision. Le 
CGRA mettra la procédure en at-
tente et évaluera plus tard le risque 
de persécutions à l'avenir. 
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06.03  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

weet u ook hoeveel van die 3.111 er in een asielopvang verblijven of 
kunt u daarop nu geen antwoord geven? 
 

06.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Combien de personnes parmi 
ces 3 111 Syriens séjournent dans 
une structure d'accueil pour de-
mandeurs d'asile? 
 

06.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Ik heb daar een zicht op, ik 

heb alleen het exacte cijfer niet bij mij. Ik zal het opzoeken en het u 
bezorgen. 
 

06.04  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Je rechercherai le nombre 
exact et je vous le communiquerai. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De incidenten in 

de opvangcentra met agressie tegen het personeel" (56001411C) 

07 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les faits de 

violence contre le personnel des centres d'accueil" (56001411C) 
 

07.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

uit cijfers die ik van u ontving blijkt dat er elke dag gemiddeld een ge-
weldsincident zou plaatsvinden in de opvangcentra voor asielzoekers 
tegen het personeel dat er werkzaam is. Er zouden ook elke dag een 
à twee incidenten zijn tussen asielzoekers onderling. Dan is er nog 
eens een incident om de drie dagen tussen asielzoekers en derden. 
 
Ik heb deze cijfers voorgelegd aan het personeel van een opvangcen-
trum. Volgens hen zou het werkelijke aantal incidenten, vooral wat be-
treft verbale agressie tegenover personeel, vele malen hoger liggen 
dan de cijfers die ik van u ontving, ook de cijfers inzake alcohol en 
drugs. 
 
Indien deze informatie juist is, zie ik slechts twee mogelijke oorzaken. 
Ofwel geeft het personeel de incidenten niet systematisch door aan de 
directie van het opvangcentrum in kwestie, ofwel geeft de directie van 
het opvangcentrum de cijfers niet door aan Fedasil. In beide gevallen 
is er sprake van problematische onderrapportering.   
 
Bent u bekend met deze problematiek? Indien de informatie die ik ont-
ving juist is, welke maatregelen zou men dan kunnen nemen om het 
fenomeen van onderraportering tegen te gaan? Nam u in het verleden 
al maatregelen om die onderrapportering tegen te gaan? 
 

07.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Les chiffres que vous m'avez 
communiqués montrent que les in-
cidents impliquant des deman-
deurs d'asile sont quotidiens. Il 
peut s'agir d'incidents entre des de-
mandeurs d'asile ou entre ceux-ci 
et le personnel des centres d'ac-
cueil ou des tiers. Selon les travail-
leurs des centres d'accueil, le 
nombre d'incidents est beaucoup 
plus élevé que les chiffres officiels. 
Cela peut s'expliquer par le fait que 
le personnel ne signale pas tous 
les incidents à la direction ou que 
la direction ne transmet pas correc-
tement les informations à Fedasil. 
 
Avez-vous connaissance du pro-
blème de sous-signalement des 
faits? Comment peut-on lutter 
contre ce phénomène? Avez-vous 
déjà pris des mesures à cet égard? 
 

07.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Collega Van Belleghem, ik 

ben inderdaad bekend met het fenomeen. Wij namen al maatregelen.  
 
Ik wil in de eerste plaats herhalen dat ik elk incident met asielzoekers, 
klein of groot en binnen of buiten een opvangcentrum, ten strengste 
veroordeel. Daarom pleit ik ervoor om bijvoorbeeld een versterking van 
de lokale politiezones te voorzien wanneer er een collectief opvang-
centrum is. Dat moeten wij bekijken in het kader van de regeringson-
derhandelingen.  
 
U hebt inderdaad contacten gehad. Het is onmogelijk om conclusies te 
trekken uit gesprekken met het personeel van een opvangcentrum. Wij 
hebben meer dan 100 opvangcentra. Conform de instructies aan de 
opvangcentra worden ernstige incidenten en incidenten met een be-
langrijke impact vandaag centraal gemeld. Het gaat hierbij om onder 

07.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Je connais le phénomène et 
j'ai déjà pris des mesures afin d'y 
remédier. Je condamne fermement 
tout incident. Je préconise le ren-
forcement des zones de police lo-
cale sur le territoire desquelles se 
situe un centre d'accueil. On ne 
peut conclure d'entrevues menées 
avec le personnel d'un seul centre 
d'accueil qu'il existe un problème 
structurel. Conformément aux ins-
tructions données aux centres 
d'accueil, les signalements concer-
nant les incidents graves sont cen-
tralisés. Ces signalements ont été 
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andere volgende incidenten: aanval op de fysieke integriteit van mede-
werkers of bewoners, vechtpartijen, ernstige verstoring van de rust in 
een centrum of van de openbare orde, aanzienlijke schade aan de in-
frastructuur, tussenkomst van de politie, de brandweer enzovoort. 
Deze gegevens worden gebruikt om te antwoorden op uw schriftelijke 
vragen.  
 
Andere incidenten, bijvoorbeeld verbale agressie, worden vaak decen-
traal geregistreerd. Het is de bedoeling om de monitoring van deze in-
cidenten uit te breiden opdat het centraal niveau een volledig beeld 
daarvan krijgt. Fedasil werkt daarvoor nu aan een nieuwe tool en dit 
werd ook opgenomen in een strategisch project van het agentschap, 
net omdat het agentschap dan een veilig leefklimaat kan nastreven, 
zowel voor het personeel als voor de bewoners. 
 

utilisés pour répondre à vos ques-
tions écrites. 
 
Les incidents de moindre gravité 
sont souvent enregistrés de façon 
décentralisée. À l'avenir, tous les 
incidents devront être enregistrés 
dans un nouvel outil en vue d'obte-
nir une vue complète du phéno-
mène et de favoriser un cadre de 
vie sûr dans les centres. 
 

07.03  Francesca Van Belleghem (VB): Het Fedasilpersoneel wordt 

eigenlijk moedeloos van al die incidenten. Zij ervaren elke dag geweld, 
zowel verbaal als fysiek. Het is goed dat men een tool op poten zet, 
maar wanneer komt die er? 
 

07.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Quand cet outil sera-t-il prêt? 
 

07.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Ik kan nog geen datum geven 

waarop die tool gebruiksklaar zal zijn. 
 
Ik kan u wel nog een bijkomend antwoord op uw vorige vraag nr. 
56001383C geven.  
 
Er blijven vandaag 3.547 Syriërs in de opvang. Ik zei daarnet dat er 
3.111 een procedure hadden lopen bij het CGVS, maar er zijn ook 
mensen die een beroepsprocedure bij de RvV hebben lopen of men-
sen die al erkend zijn maar nog in de transitieperiode van twee maan-
den zitten. Het aantal Syriërs in de opvang bedraagt vandaag echter 
3.547. 
 

07.04  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Je ne peux pas encore don-
ner de date. En revanche, je suis 
en mesure de vous communiquer 
un chiffre que vous avez demandé 
dans votre question précédente: un 
total de 3 547 Syriens séjournent 
actuellement dans le réseau d'ac-
cueil. 
 

07.05  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u. 

 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Illegale migratie over het 
Kanaal" (56001413C) 
- Maaike De Vreese aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het actieplan tegen mensensmokkel 
en transmigratie" (56001568C) 

08 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'immigration illégale par la 
traversée de la Manche" (56001413C) 
- Maaike De Vreese à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le plan d'action contre le trafic d'êtres 
humains et la migration de transit" (56001568C) 
 

08.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mijnheer de voorzitter, ik ver-

wijs naar de schriftelijke versie van mijn vraag. 
 
De illegale migratie via de zogenaamde Kanaalroute piekt. Sinds janu-
ari wisten bijna 34.000 migranten Groot-Brittannië via deze weg te be-
reiken. Daarbij  zijn ondertussen minstens 70 mensen om het leven 
gekomen.   
 

08.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le 10 décembre, les mi-
nistres de l'Intérieur du Royaume-
Uni, de l'Allemagne, de la France, 
des Pays-Bas et de la Belgique se 
sont concertés dans le but de maî-
triser la migration illégale par la tra-
versée de la Manche. Dans ce 
cadre, des représentants de la 
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Om dit fenomeen onder controle te krijgen en de strijd tegen de crimi-
nele netwerken die zich bezighouden met illegale immigratie in Europa 
op te voeren, kwamen de ministers van Binnenlandse Zaken van het 
Verenigd Koninkrijk, Duitsland, Frankrijk, Nederland en België op 10 
december in Londen bijeen. Aan dit overleg namen ook vertegenwoor-
digers van de Europese Commissie en de agentschappen van Frontex 
en Europol deel om een "versterkt actieplan" voor 2025 op tafel te leg-
gen. 
 
Graag een antwoord op volgende vragen: 
 
Wat zijn de voornaamste conclusies die uit dit overleg kunnen getrok-
ken worden? 
 
Wat leverde deze bijeenkomst concreet op? Welke initiatieven werden 
genomen en/of aangekondigd? 
 
Wat houdt het “verstrekt actieplan" voor 2025 precies in? 
 
Eind 2021 riepen Frankrijk en België al de bijstand in van Frontex. Hoe 
beoordeelt u in  het algemeen de inzet van Frontex op dit vlak? Welke 
concrete resultaten leverde deze operatie op? 
 

Commission européenne, de Fron-
tex et d'Europol ont proposé un 
plan d'action renforcé pour 2025. 
 
Quels ont été les résultats concrets 
de cette réunion? Quelles initia-
tives ont été prises? En quoi con-
siste précisément le plan d'action 
renforcé? Par le passé, quels ré-
sultats concrets l'assistance de 
Frontex a-t-elle produits? 
 

08.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, op 

10 december 2024 vond in Londen de vierde bijeenkomst plaats van 
de ministers van Binnenlandse Zaken en Migratie van de Calaisgroep. 
Samen met collega Annelies Verlinden vertegenwoordigde ik ons land. 
Verder waren ook de bevoegde ministers uit het Verenigd Koninkrijk, 
Frankrijk, Duitsland en Nederland aanwezig, evenals de Europese 
Commissie en de agentschappen Europol en Frontex. 
 
Het overleg richtte zich op het versterken van de gezamenlijke aanpak 
van irreguliere migratie en mensensmokkel. In de afgelopen zes maan-
den hebben gezamenlijke onderzoeken via Europol, Eurojust, en de 
wethandhavingsinstanties van de Calaisgroep in die landen geleid tot 
concrete resultaten. Zo werden meerdere criminele netwerken ont-
manteld, waaronder een belangrijke leverancier van boten aan men-
sensmokkelaars, en minstens twintig personen die gelinkt zijn aan een 
van Europa's grootste smokkelnetwerken. Daarnaast werden levens-
gevaarlijke uitrustingen, zoals 600 reddingsvesten, bedoeld voor Ka-
naalovertochten, in beslag genomen. 
 
Ondanks deze successen blijven tragedies langs migratieroutes een 
groot probleem. Criminele netwerken maken schaamteloos misbruik 
van kwetsbare migranten en hanteren steeds gevaarlijker methodes 
die mensenlevens in gevaar brengen. Om hier sterker tegen op te tre-
den, hebben de partners van de Calaisgroep besloten hun samenwer-
king te intensifiëren en voort te bouwen op bestaande structuren. Het 
doel is de verdienmodellen van de mensensmokkelaars te ontmante-
len en hun netwerken effectief voor de rechter te brengen. 
 
Hiervoor hebben de ministers een vijfpuntenprioriteitenplan voor 2025 
goedgekeurd dat online beschikbaar is. Zoals de naam van dit plan 
weergeeft, gaat het om acties die in 2025 worden uitgerold. 
 
De federale regering zal er opvolging aan geven via Justitie en Binnen-
landse Zaken. Wat mijn diensten betreft, ligt de focus op samenwerking 
in Calaisformaat rond preventie in derde landen en op het werken rond 

08.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: J'ai participé avec la mi-
nistre Verlinden à la quatrième ré-
union du "groupe de Calais", où 
nous avons discuté des possibilités 
de renforcer notre lutte commune 
contre la migration irrégulière et le 
trafic d'êtres humains. 
 
Ces six derniers mois, des en-
quêtes menées conjointement par 
Europol, Frontex et les instances 
répressives du groupe de Calais 
ont donné des résultats concrets. 
Plusieurs réseaux criminels ont été 
démantelés, dont un fournisseur de 
bateaux à des trafiquants d'êtres 
humains. Des équipements extrê-
mement dangereux destinés aux 
traversées de la Manche ont été 
saisis. 
 
En dépit de ces succès, les tragé-
dies qui se déroulent le long des 
routes migratoires demeurent un 
problème important. Les réseaux 
criminels recourent à des mé-
thodes toujours plus dangereuses. 
C'est pourquoi, au sein du groupe 
de Calais, nous avons décidé de 
démanteler les modèles de rému-
nération des trafiquants d'êtres hu-
mains et de traduire les réseaux en 
justice. Pour ce faire, les ministres 
ont approuvé un plan, disponible 
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sociale media waar de smokkelaars actief op zijn. 
 
Frontex, Frankrijk en België werken nauw samen in een gezamenlijke 
grensbewakingsoperatie, operatie Opal Coast. Frontex biedt hierbij 
technische en operationele ondersteuning met surveillanceluchtvaar-
tuigen die zijn uitgerust met maritieme radars en met technische came-
ra's die live beelden en gegevens doorsturen naar onze monitorings-
centra. 
 
België is tevreden over deze samenwerking, die een belangrijke bij-
drage levert aan de versterkte grenscontroles en aan meer veiligheid 
in de regio. Bovendien onderstreept het de kracht van Europese soli-
dariteit en gezamenlijke inspanningen in de strijd tegen grensover-
schrijdende criminaliteit. 
 
Ook met het VK hebben wij een goede en zeer gewaardeerde bilate-
rale samenwerking, bijvoorbeeld in de haven van Zeebrugge. Over de 
details van deze politionele samenwerking kunt u collega Verlinden ui-
teraard verder bevragen. 
 

en ligne, prévoyant cinq priorités 
pour 2025. Les départements de la 
Justice et de l'Intérieur sont char-
gés du suivi. Mes services se con-
centreront sur la prévention dans 
les pays tiers et sur les réseaux so-
ciaux, où les trafiquants sont actifs. 
 
Frontex, la France et la Belgique 
coopèrent également dans le cadre 
d'une opération de surveillance 
des frontières, Frontex apportant 
une assistance technique et opéra-
tionnelle en mettant à disposition 
des aéronefs de surveillance. 
Quant au Royaume-Uni, la coopé-
ration avec ce pays est bilatérale, 
notamment dans le port de Zee-
brugge. 
 

08.03  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u wel voor uw toelich-

ting. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

09 Samengevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De opvangweigering voor personen met 
een M-status" (56001464C) 
- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "M-statussen" (56001556C) 
- Khalil Aouasti aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De aanvragen van personen met een be-
schermingsstatus in een andere EU-lidstaat" (56001596C) 

09 Questions jointes de 

- Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le refus d'accueillir les personnes ayant le 
statut M" (56001464C) 
- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les "statuts M"" (56001556C) 
- Khalil Aouasti à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les demandes de bénéficiaires d’un statut 
de protection dans un autre État membre de l'UE" (56001596C) 
 

09.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

al enige tijd verklaart u dat de stijging van het aantal asielaanvragen 
deels ligt aan het feit dat er meer personen asiel aanvragen, terwijl ze 
eigenlijk al een status hebben gekregen in een andere EU-lidstaat. In 
de afgelopen maanden ging het telkens om meer dan 450 mensen per 
maand. Commissaris-generaal voor de Vluchtelingen en Staatlozen 
Sophie Van Balberghe heeft gisteren gezegd dat het om 14 % van haar 
totale werklast zou gaan. Dat is gigantisch. 
 
Het valt natuurlijk niet uit te leggen dat iemand die als vluchteling er-
kend is in Griekenland of in Bulgarije en daar een toekomst mag uit-
bouwen, nog eens asiel aanvraagt in België en onze systemen mis-
bruikt. Op 27 november 2024 verklaarde u, terecht, dat u paal en perk 
wilt stellen aan het systeem van die zogenaamde M-statussen. 
 
Er zijn twee pistes om deze problematiek aan te pakken: enerzijds de 
rechtspraak van de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen aanvech-
ten, anderzijds bepaalde delen van het EU-migratiepact vervroegd toe-

09.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Vous déclarez depuis un cer-
tain temps que la hausse du 
nombre de demandes d'asile est 
en partie attribuable au fait qu'un 
plus grand nombre de personnes 
demandent l'asile alors qu'elles 
disposent déjà d'un statut dans un 
autre État membre de l'UE. Fin no-
vembre, vous avez affirmé que 
vous alliez tout mettre en œuvre 
pour réduire le nombre de ces sta-
tuts M. 
 
Quel est le pourcentage des de-
mandeurs d'asile présents dans le 
réseau d'accueil qui disposent d'un 
statut M? De combien de deman-
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passen. Eind november verklaarde u zo snel mogelijk met een wets-
ontwerp naar het Parlement te trekken. 
 
Kunt u ons een definitief overzicht geven van hoe groot deze proble-
matiek is? Hoeveel procent van de asielzoekers die in de asielopvang 
verblijven, heeft een M-status? Om hoeveel asielzoekers gaat het? 
Doen die personen met een M-status ook een beroep op hotelopvang, 
of is dat in het verleden gebeurd? Wat betreft de rechtspraak die u 
probeert aan te vechten: in welke stand van het geding zitten we en 
wanneer mogen we eventueel een uitspraak verwachten? 
 
Last but not least: wat is de stand van zaken van het wetsontwerp? 
 

deurs d'asile s'agit-il? Sont-ils éga-
lement logés dans des hôtels ou ce 
type d'accueil a-t-il été organisé 
dans le passé? Qu'en est-il de la ju-
risprudence en la matière du CCE, 
que vous essayez de contester? 
Où en est votre projet de loi visant 
à avancer l'application de certaines 
parties du pacte européen sur la 
migration? 
 

09.02  Khalil Aouasti (PS): Monsieur le président, madame la secré-

taire d’État, le CGRA a annoncé poursuivre les entretiens personnels 
et la prise des décisions concernant des bénéficiaires d’un statut de 
protection dans un autre État membre de l’Union européenne. Com-
bien de dossiers sont concernés? Combien de dossiers de ressortis-
sants syriens sont concernés? Vous avez annoncé que l’État ferait sys-
tématiquement appel des décisions du CCE. Quelle est l’indépen-
dance du CGRA dans le choix de faire appel ou non dans le cadre d’un 
dossier? 
 
Vous avez annoncé avoir reçu l’accord de la Commission pour trans-
poser le pacte de manière anticipée. Quels sont les contours de cet 
accord? Est-ce que cela concerne la limitation de l’accueil des bénéfi-
ciaires d’un statut de protection dans un autre État membre? Est-ce 
qu’une instruction a été transmise à Fedasil? Si oui, sur quelle base 
légale vous appuyez-vous? 
 

09.02  Khalil Aouasti (PS): Het 

CGVS blijft dossiers behandelen 
van personen die in een andere 
EU-lidstaat bescherming genieten. 
Over hoeveel dossiers gaat het, 
met name van Syriërs? U zegt dat 
de Staat systematisch hoger be-
roep zal aantekenen tegen de be-
slissingen van de RvV. Hoe onaf-
hankelijk is het CGVS in die keuze 
om al dan niet hoger beroep aan te 
tekenen? 
 
De Commissie heeft u haar toe-
stemming gegeven om het migra-
tiepact vervroegd in nationaal recht 
om te zetten. Wat houdt dat precies 
in? Zal de opvang van personen 
die al een beschermingsstatus 
hebben in een andere lidstaat te-
ruggeschroefd worden? Heeft 
Fedasil instructies gekregen op dat 
vlak? Wat is de rechtsgrondslag 
voor zo een beslissing? 
 

09.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Collega's, een groeiend aan-

tal mensen vraagt in België asiel aan terwijl ze al bescherming genieten 
in een andere lidstaat. Die situatie legt een voor mij onaanvaardbare 
administratieve en logistieke druk op ons systeem. Meer nog, ze on-
dermijnt ook een geharmoniseerd Europees asielsysteem. Dat kunnen 
we niet toestaan. 
 
Daarom zag ik mij genoodzaakt om een aantal maatregelen te nemen, 
zoals ik eind november al had aangekondigd. Zo zal ik samen met de 
Dienst Vreemdelingenzaken (DVZ) en het CGVS alle juridische midde-
len uitputten om tot een andere rechtspraak van de RvV te komen. Dat 
is cruciaal. Ook loopt er een informatiecampagne op sociale media om 
personen te informeren dat ze niet zomaar naar een volgende lidstaat 
kunnen doorreizen als ze al bescherming hebben gekregen. De DVZ 
en Fedasil hebben ook samen de terugkeerbegeleiding versterkt voor 
deze specifieke doelgroep. Tot slot heb ik besloten bepaalde bepa-
lingen uit het asiel- en migratiepact versneld uit te voeren.  
 
Op 14 oktober stuurde voorzitter von der Leyen een brief aan de Euro-

09.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Un nombre croissant de per-
sonnes sont concernées et cette si-
tuation pèse lourdement sur notre 
système. C'est pourquoi je vais 
épuiser tous les moyens juridiques 
disponibles, en collaboration avec 
l'OE et le CGRA, pour inciter le 
CCE à modifier sa jurisprudence. 
Une campagne d'information a été 
lancée sur les réseaux sociaux 
pour expliquer à ces personnes 
qu'elles ne peuvent pas simple-
ment décider de poursuivre leur 
périple dans un autre État membre. 
L'OE et Fedasil ont renforcé l'ac-
compagnement des retours pour 
ces étrangers. 
 
Je voudrais accélérer l'application 
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pese leiders waarin zij de bereidheid van de Commissie uitte om on-
derdelen van het pact sneller te implementeren. Vervolgens beves-
tigde de Europese Raad op 17 oktober bij consensus het belang van 
een snelle uitvoering van de aangenomen wetgeving en de toepassing 
van de bestaande regels om de huidige uitdagingen aan te pakken. De 
Commissie stuurde daarop een opvolgbrief met suggesties voor lidsta-
ten om sneller dan de deadline van juni 2026 te handelen. 
 
Een van deze voorstellen betreft de nieuwe opvangrichtlijn die een ver-
sobering van de opvang toestaat voor personen die zich niet in de 
juiste lidstaat bevinden. Volgens het Europees recht mag een lidstaat 
een richtlijn eerder omzetten dan de gestelde deadline zolang dit in lijn 
is met de inhoud en de doelen van de richtlijn, die mij heel duidelijk 
lijken. Dit biedt lidstaten ruimte om hun nationale wetgeving sneller aan 
te passen aan nieuwe juridische realiteiten. 
 
Fedasil handelt dus binnen het geldende juridisch kader en met respect 
voor individuele rechten. De opvangwet maakt het ook nu reeds mo-
gelijk om de materiële hulp te beperken aan personen die al een defi-
nitieve beslissing over hun asielaanvraag hebben ontvangen. Mijns in-
ziens vallen personen met een status in een ander land hier dus ook 
onder. Wanneer Fedasil van deze mogelijkheid gebruikmaakt, wordt 
steeds de individuele situatie van de betrokken persoon onderzocht, 
met bijzondere aandacht voor kwetsbare groepen, zoals zieken, gezin-
nen met kinderen of alleenstaande vrouwen. 
 
Mevrouw Van Belleghem, om op uw cijfervragen te antwoorden: op dit 
moment bevinden zich minstens 2.384 personen met een M-status in 
de asielopvang, en dit op een totaal van 33.641 personen. Het gaat 
dus om ongeveer 7 % van de opgevangen verzoekers. 
 
Het is mogelijk dat sommige betrokkenen effectief in noodopvangcen-
tra hebben verbleven, met name wanneer het gaat over gezinnen met 
minderjarige kinderen. Dat is in principe echter steeds het geval voor 
een beperkte periode. Daarna stromen ze door naar een regulier op-
vangcentrum. 
 
Zoals ik heb aangekondigd, zal ik mij met alle juridische middelen ver-
zetten tegen de rechtspraak van de Raad voor Vreemdelingenbetwis-
tingen. De rechtspraak van die Raad kan natuurlijk niet in een vinger-
knip worden veranderd. Tegen uitspraken van de Raad voor Vreemde-
lingenbetwistingen staat enkel een cassatieberoep open bij de Raad 
van State. Die beroepen moeten heel grondig worden voorbereid. Ze 
zijn niet erg evident te voeren. Die grondige voorbereiding is nu ge-
beurd vooraleer wij het beroep effectief konden indienen. Mevrouw 
Van Balberghe heeft daar gisteren ook al over gesproken. 
 
Er is ook een rol weggelegd voor het Commissariaat-generaal voor de 
Vluchtelingen en de Staatlozen (CGVS). Het kan namelijk zijn beslis-
singen dermate motiveren dat het de Raad voor Vreemdelingenbetwis-
tingen kan overtuigen een rechtspraak te veranderen. Op die manier 
moeten wij niet wachten op de rechtspraak van de Raad van State. 
 
De voorbije maanden stelt het CGVS een vermindering van vernieti-
gingen vast bij de Nederlandstalige taalrol van de RvV. Doordat het 
CGVS nu een diepgaander onderzoek uitvoert en de beslissingen uit-
gebreider motiveert, worden minder beslissingen vernietigd. 
 

de certaines dispositions du pacte 
sur la migration et l'asile. La Com-
mission est disposée à mettre plus 
rapidement en œuvre certaines 
parties de ce pacte. Un consensus 
a été obtenu au Conseil européen 
pour confirmer l'importance d'une 
application rapide de ce texte. 
Dans la foulée, la Commission a 
envoyé un courrier de suivi avec 
des suggestions visant notamment 
à organiser de façon plus sobre 
l'accueil des personnes qui ne se 
trouvent pas dans l'État membre 
adéquat. Par ailleurs, un État 
membre peut transposer une direc-
tive de façon précoce tant que 
cette transposition correspond à la 
teneur et aux objectifs de la direc-
tive. Fedasil agit donc dans le 
cadre juridique et dans le respect 
des droits individuels. La loi sur 
l'accueil permet aussi dès à pré-
sent de limiter l'aide matérielle pour 
les personnes qui ont déjà reçu 
une décision définitive à la suite de 
leur demande. J'estime que les 
personnes disposant d'un statut 
dans un autre pays en font partie. 
 
Actuellement, au moins 2 384 per-
sonnes disposant d'un statut M se 
trouvent dans le réseau d'accueil. Il 
s'agit d'environ 7 % sur un total de 
33 641 personnes. 
 
Il se peut que des familles avec des 
enfants mineurs aient séjourné 
dans des centres d'accueil d'ur-
gence, mais en principe, ces sé-
jours ne durent qu'une période limi-
tée avant le transfert dans un 
centre d'accueil régulier. 
 
Les décisions du CCE ne peuvent 
bien sûr pas être modifiées d'un 
claquement de doigts. Nous avons 
préparé de manière approfondie un 
recours en cassation. Par ailleurs, 
le CGRA peut rédiger ses motifs de 
telle manière qu'ils puissent con-
vaincre le CCE de rendre une autre 
décision. Nous ne devrions ainsi 
plus attendre que le Conseil d'État 
rende un arrêt. 
 
Le CGRA constate que ces der-
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Dus stap voor stap proberen mijn diensten wel degelijk de kentering in 
te zetten. Dat is echter niet evident. Wij werken immers altijd binnen 
een strikt juridisch kader en een rechtspraak die ons soms weinig be-
wegingsruimte geeft. 
 

niers mois, le nombre d'annula-
tions a baissé dans le rôle linguis-
tique néerlandais du CCE étant 
donné que le CGRA effectue dé-
sormais une enquête plus appro-
fondie et motive davantage ses dé-
cisions. 
 

Monsieur Aouasti, je pense avoir déjà répondu à la plupart de vos 
questions. Cependant, vous avez souhaité recevoir aussi quelques 
chiffres supplémentaires. Je peux vous informer qu'en 2024, au moins 
4 404 demandeurs de protection internationale avaient déjà un statut 
dans un autre État membre. Cela représente a minima 15 % des de-
mandes d'asile en 2024. Les Syriens sont concernés dans 13 % de ces 
cas. 
 

In 2024 waren tenminste 4.404 ver-
zoekers om internationale bescher-
ming houder van een status in een 
andere lidstaat. Dit vertegenwoor-
digt minimum 15 % van de aanvra-
gen. In 13 % daarvan gaat het over 
Syriërs. 
 

09.04  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u wel voor uw uitge-

breide antwoorden.  
 
Mijn vraag over de timing van het wetsontwerp werd echter niet beant-
woord. 
 

09.04  Francesca Van Belleghem 

(VB): Quel est le calendrier prévu 
pour le projet de loi? 
 

09.05 Staatssecretaris Nicole de Moor: De diensten zijn daar volop 

mee bezig, dus dat komt er zo snel mogelijk. 
 

09.05  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Les services s'en occupent 
actuellement. 
 

09.06  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u wel. 

 

 

09.07  Khalil Aouasti (PS): Je remercie madame la ministre pour ses 

réponses détaillées. 
 
Il y a toutefois un élément qui m'interpelle – je sais qu'il peut faire l'objet 
de discussions tant politiques que juridiques. Nous savons que les pro-
cédures dans les États européens ne sont pas toujours identiques. 
Prenez par exemple le cas de Malte ou de la Grèce. Nous nous retrou-
vons avec des niveaux de protection différents, mais il y a un second 
élément qui me paraît particulier et qui pourrait éviter à nos instances 
d'asile de devoir traiter des demandes ayant déjà fait l'objet d'un exa-
men. Il s'agirait de travailler sur un processus de reconnaissance du 
statut de réfugié octroyé par un autre État membre. 
 
À partir du moment où la directive Qualification, la directive de 2011 et 
la directive de 2013 définissent les mêmes critères, je n'arrive toujours 
pas à comprendre pourquoi, pour éviter de nouvelles demandes d'asile 
dans d'autres États membres de l'Union européenne, il n'existe pas de 
procédure permettant à un État de reconnaître à quelqu'un qui s'est vu 
octroyer le statut de réfugié dans un État et qui souhaite se déplacer 
dans un autre pour des raisons professionnelles ou autres, la portabi-
lité de ce statut. Cela éviterait que d'autres demandes d'asile ne soient 
introduites et cela faciliterait ainsi beaucoup de choses. 
 
Je pense que cela éviterait beaucoup de procédures inutiles. Par ail-
leurs, cela aurait un caractère vertueux, à l'instar de ce qui se passe 
pour toute autre personne qui possède un titre de séjour et qui peut 
introduire, depuis le pays dans lequel elle réside, une demande pour 
résider dans un autre État. On se trouverait là toutefois à un niveau 
supérieur, dès lors que le statut de reconnaissance est uniforme et des 
critères sont uniformes au niveau européen. Je vous remercie. 

09.07  Khalil Aouasti (PS): De be-

schermingsniveaus in de EU-lid-
staten verschillen onderling. In de 
Kwalificatierichtlijn zijn evenwel de-
zelfde criteria vastgelegd. Waarom 
is de erkenning van de vluchtelin-
genstatus niet overdraagbaar tus-
sen de lidstaten? Daardoor zouden 
asielinstanties aanvragen die al in 
een andere lidstaat onderzocht 
werden niet meer hoeven te be-
handelen en zouden nodeloze pro-
cedures vermeden worden. Dat 
zou tot een opwaartse spiraal lei-
den, net als bij de procedure voor 
een persoon met een verblijfstitel in 
een EU-land, die vanuit het land 
van verblijf een aanvraag voor een 
verblijf in een andere lidstaat kan 
indienen. 
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Samengevoegde vragen van 

- Darya Safai aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De oproep tot geweld van Zaher al-Saket" 
(56001321C) 
- Sam Van Rooy aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Zaher al-Saket" (56001600C) 

10 Questions jointes de 

- Darya Safai à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'appel à la violence lancé par Zaher al-Saket" 
(56001321C) 
- Sam Van Rooy à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Zaher al-Saket" (56001600C) 
 

10.01  Darya Safai (N-VA): Op woensdag 4 december stelde ik aan 

minister Verlinden een mondelinge vraag in de commissie voor Bin-
nenlandse Zaken over de oproep tot geweld van Zaher al-Saket. Uit 
berichten op sociale media blijkt dat de Syrische terroristische brigade-
generaal Zaher al-Saket oproept tot het afslachten van Koerden in 
Aleppo. Bovendien blijkt dat deze terrorist momenteel in ons land ver-
blijft. 
 
Internationale mensenrechtenorganisaties, samen met de Belgische 
veiligheidsautoriteiten, moeten onmiddellijk actie ondernemen om hem 
voor de rechter te brengen op beschuldiging van het aanzetten tot 
moord en oproepen tot genocide. Minister Verlinden antwoordde mij 
het volgende: "Met betrekking tot uw vragen over de verblijfsstatus van 
de betrokkene verwijs ik naar mijn collega van Asiel en Migratie."  
 
Daarom volgende vragen aan u, mevrouw de Moor. Kunt u bevestigen 
dat Zaher al-Saket op dit moment in België verblijft? Wat is de verblijf-
status van betrokkene? 
 

10.01  Darya Safai (N-VA): Le bri-

gadier général Zaher al-Saket sé-
journe actuellement dans notre 
pays. Ce terroriste syrien appelle, 
en ligne, à massacrer les Kurdes à 
Alep. Quel est son statut de sé-
jour? 
 

10.02  Sam Van Rooy (VB): Mevrouw de staatssecretaris, in tegen-

stelling tot de meeste politici ben ik nog niet vergeten dat op een grote 
Palestijnse islamitische manifestatie in Brussel luid in het Arabisch 
werd opgeroepen de joden te verbranden. Het is ondertussen exact 
twee maanden geleden dat ik dit heb aangekaart, maar sindsdien heb-
ben wij daar niets meer over gehoord. 
 
Stel u de ophef en de verontwaardiging voor in dit Parlement, en zeker 
in de mainstreammedia, mocht een Vlaams Belangpoliticus op een 
grote manifestatie hebben opgeroepen de joden of de moslims te ver-
branden. Dan zouden de verwijzingen naar fascisme en naar de jaren 
'30 ons wel om de oren vliegen. En terecht. Deze weerzinwekkende 
dubbele moraal, deze verontwaardigingsdiscrepantie, zal de beleids-
partijen, maar ook onze samenleving, steeds zuurder opbreken. Im-
mers, door het globalistische pamperbeleid wordt dit land steeds meer 
het toneel van oproepen tot geweld tegenover minderheden. 
 
De voormalige Syrische generaal Zaher al-Saket, die op dit moment 
naar verluidt in België verblijft en zelfs in de stad waar ik woon, in Ant-
werpen, roept online op om de Koerden in Aleppo af te slachten. Dat 
tuig dient de jihadistische neo-ottomaanse agenda van de Turks-isla-
mitische tiran Erdogan, die ook een Hamasvriend is, zoals u misschien 
wel weet. Letterlijk zei Al-Saket: "Slacht de Koerden niet af wanneer 
iedereen het kan zien, maar wel achter de schermen. Dat verdienen 
ze." 
 

10.02  Sam Van Rooy (VB): Appa-

remment, il séjournerait à Anvers. 
 
Il a déclaré littéralement: "Ne mas-
sacrez pas les Kurdes au vu de tout 
le monde, mais en coulisses. C'est 
tout ce qu'ils méritent." 
 
Quelle est votre réaction à ces pro-
pos? Cet individu sera-t-il expulsé 
du pays? 
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Mevrouw de staatssecretaris, graag had ik daarop uw reactie. De ham-
vraag is natuurlijk of dat sujet, dat hier uiteraard niet thuishoort, het 
land zal worden uitgezet. 
 

10.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, me-

vrouw Safai, mijnheer Van Rooy, ik kan u enkel bevestigen dat die per-
soon op dit moment wettig in België verblijft. Verder kan ik geen indivi-
duele informatie over een persoon meedelen in deze commissie. 
 
Ik herhaal graag dat de asieldiensten zeer goed samenwerken met de 
veiligheidsdiensten. Indien de veiligheidsdiensten een bijzondere be-
zorgdheid over die persoon hebben, zullen wij daar uiteraard naar han-
delen. 
 

10.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: À l'heure actuelle, cette per-
sonne séjourne légalement en Bel-
gique. Je ne peux pas communi-
quer d'informations individuelles 
plus précises à la commission. Si 
les services de sécurité nourrissent 
une inquiétude particulière à 
l'égard de l'intéressé, nous agirons 
évidemment en conséquence. 
 

De voorzitter: Dat is kort en bondig. 
 

10.04  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, dat is eigen-

lijk wel een heel kort antwoord. Aan een wettig verblijf dacht ik ook wel, 
maar u geeft daarmee absoluut onvoldoende informatie. Wij moeten 
weten welke zijn status is. In geval het om een asielstatus gaat, moet 
die worden ingetrokken. Evengoed kan hij een wettig verblijf hebben 
als asielaanvrager dan als iemand die onder een asielregeling valt; dat 
zegt niet veel. 
 
Ik weet dat u zich baseert op de veiligheidsdiensten, maar juist daarom 
stel ik vragen aan u en aan de minister in de commissie voor Binnen-
landse Zaken. Ik ben met dat antwoord niets. Ik weet niet eens of de 
man al dan niet een vluchtelingenstatus heeft, dan wel of hij al dan niet 
een Belg is. Wat is hij momenteel eigenlijk? Dat is voor mij wel heel 
belangrijk. 
 
Ik weet niet hoe ik die informatie kan verkrijgen. Hebt u daarover mis-
schien een idee? 
 

10.04  Darya Safai (N-VA): Les in-

formations que vous fournissez 
sont tout à fait insuffisantes. Nous 
devons savoir quel est son statut. Il 
convient de retirer un éventuel sta-
tut d'asile. Je veux savoir si l'inté-
ressé possède ou non un statut de 
réfugié ou s'il possède ou non la 
nationalité belge. 
 

10.05 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Safai, ik kan alleen 

bevestigen dat het iemand is die wettig in het land verblijft. Het is geen 
Belg, maar hij verblijft wettig in het land. 
 
Ik dien mij overigens aan bepaalde zaken te houden. Ik kan niet zo-
maar individuele persoonlijke informatie in deze commissie meedelen. 
Ik kan u daarom alleen zeggen dat onze diensten samen met de vei-
ligheidsdiensten altijd alle te nemen stappen zetten. 
 

10.05  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Il n'est pas belge, mais il sé-
journe légalement dans notre pays. 
Nos services, en concertation avec 
les services de sécurité, ne man-
quent jamais de prendre toutes les 
mesures nécessaires. 
 

10.06  Darya Safai (N-VA): Ik zal bekijken of ik hierover nog andere 

informatie terugvind. 
 

10.06  Darya Safai (N-VA): Je vais 

vérifier si je retrouve encore 
d'autres informations à ce sujet. 
 

10.07  Sam Van Rooy (VB): Mevrouw de staatssecretaris, de genoci-

dale oproep van die voormalige Syrische generaal  Zaher al-Saket om 
de Koerden in Aleppo af te slachten, staat ondertussen al weken on-
line. Dit tuig had allang van ons grondgebied verwijderd moeten zijn. 
 
In Antwerpen en Limburg zijn er ettelijke clashes tussen Turken en 
Koerden geweest met straatgevechten met staven en messen, waarbij 
gewonden en een dode vielen. Ook in asielcentra in dit land vonden 
reeds gevechten plaats tussen Turken en Koerden. 
 

10.07  Sam Van Rooy (VB): Son 

appel au génocide est déjà en ligne 
depuis plusieurs semaines. Cet in-
dividu aurait déjà dû être éloigné 
de notre territoire depuis long-
temps. Plusieurs conflits entre des 
Turcs et des Kurdes ont déjà éclaté 
dans des centres d'asile à Anvers 
et dans le Limbourg. Ceux qui con-
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Mevrouw de staatssecretaris, wie de islamitische wereld blijft binnen-
halen, wordt zelf de islamitische wereld, inclusief de stammentwisten, 
de clanoorlogen en dit soort oude, gewelddadige Midden-Oosterse 
conflicten. Het slachtoffer hiervan is de brave burger en onze vrije, sta-
biele samenleving. Het is hoog tijd dat iedereen hier dat eens beseft. 
 

tinuent d'importer le monde isla-
mique s'assimilent eux-mêmes au 
monde islamique, dont font aussi 
partie ces anciens conflits violents 
du Moyen-Orient. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Maaike De Vreese aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De gegevensuitwisseling 

tussen de Vlaamse inburgeringsdiensten en de Dienst Vreemdelingenzaken" (56001473C) 

11 Question de Maaike De Vreese à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'échange de données 

entre les services flamands chargés de l'intégration et l'Office des étrangers" (56001473C) 
 

11.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, vorige 

legislatuur stond in het Vlaams regeerakkoord dat er een uitwisseling 
zou komen tussen gegevens van het Agentschap Integratie en Inbur-
gering en de Dienst Vreemdelingenzaken. Daarvoor moest ook een 
protocol gerealiseerd worden. Het doel van deze systematische en 
structurele samenwerking is om de Dienst Vreemdelingenzaken inzicht 
te geven in de inburgeringsinspanningen van nieuwkomers, op een zo 
objectief mogelijke manier. Indien nieuwkomers weigeren in te burge-
ren of niet voldoen aan hun integratieverplichtingen, kan de Dienst 
Vreemdelingenzaken beslissen om de verblijfsvergunning niet te ver-
lengen of in te trekken. 
 
Hoewel de uitwisseling van informatie over de inburgering van nieuw-
komers in het Vlaams regeerakkoord stond, werd hiervan geen werk 
gemaakt. Ik heb deze vraag verschillende keren in het Vlaams Parle-
ment gesteld aan minister Somers. Telkens moest ik vaststellen dat 
het dossier heel moeizaam verliep. Hierdoor moet de Dienst Vreemde-
lingenzaken zich beroepen op de informatie die door de nieuwkomer 
zelf wordt aangebracht. In de dossiers ziet men vaak dat het dan gaat 
om papiertjes met een bevestiging van vrienden of familie, die daarover 
niet op een objectieve manier kunnen oordelen. Die uitwisseling van 
gegevens zou echt een meerwaarde zijn voor de Dienst Vreemdelin-
genzaken en geeft ook nut aan het werk dat het Agentschap Integratie 
en Inburgering doet om alles bij te houden over die nieuwkomers. 
 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot dat protocol tussen de 
Dienst Vreemdelingenzaken en de Vlaamse inburgeringsdiensten? 
Wanneer werd daarover nog overleg gepleegd? Wat waren de conclu-
sies? Wat ontbreekt er nog? Hoe komt het dat men niet kan starten 
met die uitwisseling van gegevens? Wanneer zal dit gerealiseerd wor-
den? 
 
Op welke manier wordt momenteel de mate van inburgering mee be-
oordeeld? Wordt er bijvoorbeeld al op een niet-systematische manier 
gewerkt bij degenen die echt hardleers zijn? Wij weten dat er mensen 
zijn die wel degelijk een fameuze boete opgelegd krijgen. Wordt het al 
mee in rekening genomen in het dossier? Wordt er al informatie uitge-
wisseld over bepaalde dossiers of is er momenteel nog helemaal geen 
uitwisseling tussen die verschillende diensten? 
 

11.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Le précédent accord de gouverne-
ment flamand prévoyait la mise en 
place d'un protocole d'échange 
d'informations entre l'Agence fla-
mande pour l'intégration et l'inté-
gration civique (Agentschap Inte-
gratie en Inburgering) et l'OE. Ce 
protocole devait permettre à l'OE 
d'avoir un aperçu des efforts d'inté-
gration des primo-arrivants et, 
éventuellement, de décider de ne 
pas prolonger un permis de séjour 
ou de le retirer. Le processus de 
mise en place a toutefois été très 
laborieux. 
 
Quel est l'état de la situation? Que 
manque-t-il encore pour amorcer 
cet échange? Comment le degré d-
intégration est-il évalué actuelle-
ment? 
 

11.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw De Vreese, artikel 

1/2 van de Vreemdelingenwet laat inderdaad toe dat het gebrek aan 
toereikende inburgeringsinspanningen kan worden meegenomen in 
een beslissing om een einde te stellen aan het verblijf. Momenteel kan 

11.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Selon la loi sur les étran-
gers, le manque d'efforts en ma-
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het gebrek aan inburgering of inburgeringsinspanningen alleen als bij-
komende reden naast een hoofdreden worden ingeroepen om een 
einde aan het verblijf te stellen. Uiteraard blijft het wel zeer nuttig voor 
de Dienst Vreemdelingenzaken om deze personen op de radar te heb-
ben. Daarom heeft het DG van de DVZ op mijn verzoek op 27 novem-
ber de bevoegde deelstatelijke inburgeringdiensten aangeschreven 
om de invoering van een systematische geautomatiseerde samenwer-
king mogelijk te maken. 
 

tière d'intégration ne peut être invo-
qué pour mettre fin à un permis de 
séjour que comme motif secon-
daire, subordonné à un motif prin-
cipal. En revanche, il reste utile 
pour l'OE de ne pas perdre la trace 
des intéressés. Le 27 novembre, 
l'OE s'est adressé, à ma demande, 
aux services d'insertion des entités 
fédérées afin de mettre sur pied 
une coopération systématique et 
automatisée. 
 

11.03  Maaike De Vreese (N-VA): Het is hallucinant te vernemen dat 

de directeur-generaal van de Dienst Vreemdelingenzaken die stappen 
nu onderneemt, terwijl wij op Vlaams niveau bij toenmalig minister So-
mers er zo hard op hebben aangedrongen daar werk van te maken. 
Het verbaast me niet, want hij draaide altijd rond de pot. Het is halluci-
nant dat dit er vandaag na zes jaar nog steeds niet is. Dit had er al 
moeten zijn en dit moet deze legislatuur gewoon gebeuren. Er is mijns 
inziens geen enkel probleem en dit gaat over een normale gegevens-
uitwisseling tussen twee diensten die op een correcte manier hun werk 
willen doen. 
 

11.03  Maaike De Vreese (N-VA): 

Il est hallucinant qu'après six ans, 
ce projet n'ait toujours pas abouti, 
et ce n'est pas faute d'avoir insisté 
auprès du ministre flamand de 
l'époque, Bart Somers. Il doit être 
finalisé au cours de cette législa-
ture. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

12 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De stijging van 

het budget voor Fedasil" (56001493C) 

12 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'augmentation 

du budget de Fedasil" (56001493C) 
 

12.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

het opvangbudget van Fedasil zou in de eerste drie maanden van 2025 
– exclusief indexering – stijgen met 8,8 miljoen euro. Volgens het Re-
kenhof zou dit het gevolg zijn van volume-effecten die berekend wer-
den aan de hand van het prognosemodel. 
 
Kunt u ons een kopie overmaken van dit prognosemodel? Welke vo-
lume-effecten worden verwacht? Kunt u verduidelijken waarom de be-
groting de facto stelt dat het budget voor Fedasil dient te stijgen omdat 
men uitgaat van het scenario van niet-sluiting van de bestaande op-
vangcapaciteit? 
 
Wat is het bestcase- en wat is het worstcasescenario voor het aantal 
benodigde opvangplaatsen voor asielzoekers in 2025?  
 

12.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le budget d'accueil prévu 
pour Fedasil augmente de 8,8 mil-
lions d'euros en conséquence d'ef-
fets de volume calculés sur la base 
d'un modèle de prévision. 
 
Pouvez-vous nous fournir une co-
pie de ce modèle? Quels sont les 
effets de volume attendus? Pour-
quoi le budget de Fedasil doit-il 
augmenter? Combien de places 
d'accueil pour demandeurs d'asile 
seront nécessaires en 2025? 
 

12.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, het 

prognosemodel is een wiskundig basismodel dat wordt beheerd door 
de cel Ketenmonitoring van de FOD Binnenlandse Zaken, dat op basis 
van Europese methodologie en Belgische historische data een raming 
maakt van de instroom van alle asielaanvragen voor de komende 
maanden, de verwachte werkvoorraad van alle asielinstanties en de 
benodigde opvangcapaciteit. Het gaat uit van vijf scenario's van in-
stroom – van extreem laag tot extreem hoog – met de toekenning van 
een bepaalde probabiliteit en wordt minstens tweemaal per jaar geüp-
datet in functie van de budgettaire cyclus. 
 

12.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le modèle de prévision se 
fonde sur cinq scénarios d'afflux, 
allant d'extrêmement faible à extrê-
mement élevé, auxquels est attri-
buée une certaine probabilité. Plus 
de 140 paramètres sont pris en 
compte. 
 
Il appartiendra au prochain gouver-
nement de déterminer comment la 
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In het model worden meer dan 140 parameters in rekening gebracht. 
Het zit in een continu proces van evaluatie en verbetering, met onder 
andere input van het Federaal Planbureau, BOSA, de Inspectie van 
Financiën, en uitwisselingen met de dienst Ketensturing in Nederland. 
 
Zoals collega Bertrand in een vorige commissie voor Financiën en Be-
groting al toelichtte, is het aan een volgende regering om te bepalen 
hoe de opvangcapaciteit in de volgende jaren moet evolueren. Wij heb-
ben gezorgd voor een begroting die de continuïteit van het bestaande 
opvangnetwerk garandeert.  
 
Het volume-effect dat het Rekenhof signaleerde, gaat over een annu-
alisatie. Kortweg gesteld: in 2024 werden er in het voorjaar opvang-
centra geopend waarvoor men slechts zeven maanden budget nodig 
heeft. Als die centra heel 2025 open moeten blijven, heeft men budget 
voor 12 maanden nodig. Dat kan men beschouwen als een budgettair 
volume-effect. Het gaat dus niet over bijkomende opvangplaatsen, 
maar men moet wel gedurende heel 2025 plaatsen financieren die men 
misschien in maart 2024 heeft geopend, waardoor men in 2024 niet de 
volledige 12 maanden heeft moeten betalen. 
 
De FOD BOSA is eerst uitgegaan van een laag-instroomscenario in 
2025, wat minder opvangplaatsen vereiste, en heeft daarna het ver-
schil tussen laag- en middenscenario als een provisie gezet, dus een 
budgettaire verzekering, omdat het op basis van de gegevens van 
2024 concludeerde dat het laagscenario in 2025 eerder onwaarschijn-
lijk is. De laatste update van het prognosemodel stelt dat België in dat 
scenario eind 2025 33.500 plaatsen nodig zou hebben. 
 
Ik wil echter benadrukken dat deze oefeningen allemaal voorbarig en 
heel abstract zijn. Dat is een puur budgettaire oefening. Het is duidelijk 
dat we niet oneindig veel plaatsen kunnen bij creëren. We hebben van-
daag ook minder plaatsen dan we er eigenlijk nodig zouden hebben 
om iedereen op te vangen. Dat is een puur budgettaire oefening, geen 
oefening die men naar de realiteit van vandaag kan doortrekken. 
 
Met verschillende beleidsmaatregelen wordt vooral getracht om die in-
stroom naar beneden te krijgen, zodat men ook de benodigde capaci-
teit en de budgetten die men daarvoor moet voorzien naar beneden 
kan krijgen. Uiteraard moet om begrotingstechnische redenen zo'n oe-
fening worden gemaakt. Ik weet dat ik in herhaling val, maar ik heb al 
heel vaak gezegd dat asiel geen absolute of exacte wetenschap is. Het 
is onmogelijk om dat te voorspellen, ook al vraagt een budgettaire oe-
fening wel dat we daar cijfers op plakken. 
 

capacité d'accueil devra évoluer au 
cours des prochaines années. 
Nous avons prévu un budget ga-
rantissant la continuité du réseau 
d'accueil existant. 
 
L'effet de volume évoqué a trait à 
un calcul sur une base annuelle. 
En 2024, des centres d'accueil ont 
été ouverts au printemps pour les-
quels seuls sept mois de budget 
étaient nécessaires. S'ils doivent 
rester ouverts tout au long de l'an-
née 2025, il faut un budget pour 12 
mois. Il ne s'agit donc pas de 
places d'accueil supplémentaires. 
 
Sur la base des données de 2024, 
le SPF BOSA a conclu que le scé-
nario d'un faible flux était assez im-
probable pour 2025. Selon la der-
nière mise à jour du modèle de pré-
vision, la Belgique aura besoin de 
33 500 places dans ce scénario à 
la fin de l'année 2025.  
 
Ces exercices purement budgé-
taires sont hâtifs et très abstraits. 
Différentes politiques visent surtout 
à diminuer le flux afin de pouvoir 
également réduire la capacité né-
cessaire et les budgets à prévoir.  
 

12.03  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

het is inderdaad geen exacte wetenschap, maar we konden er wel van-
uit gaan dat met de vivaldiregering het aantal asielaanvragen zou stij-
gen en dat is ook zo gebleken. 
 
Ik dank u voor de uitgebreide uitleg, maar ik heb geen antwoord gekre-
gen op mijn vraag of we een kopie van dat prognosemodel zouden 
kunnen krijgen. 
 

12.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): J'ai demandé si nous pou-
vions obtenir une copie de ce mo-
dèle de prévision, mais je n'ai pas 
obtenu de réponse. 
 

12.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: (…) 

 

 

12.05  Francesca Van Belleghem (VB): Twee jaar geleden hebben  
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we van het Rekenhof een bestcase- en een worstcasescenario ontvan-
gen, een raming van het aantal opvangplaatsen voor een bepaald jaar, 
dus er moet toch iets op papier bestaan. 
 
De voorzitter: Ik kan niet antwoorden in de plaats van de staatssecretaris. U zult hierover dus opnieuw een 
vraag moeten indienen. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

13 Samengevoegde vragen van 

- Matti Vandemaele aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het implementatieplan voor het EU-
migratiepact en het solidariteitsmechanisme" (56001495C) 
- Maaike De Vreese aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het implementatieplan van het Euro-
pese asiel- en migratiepact" (56001566C) 

13 Questions jointes de 

- Matti Vandemaele à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le plan visant à mettre en œuvre le pacte 
européen sur la migration et le mécanisme de solidarité" (56001495C) 
- Maaike De Vreese à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le plan de mise en oeuvre du Pacte 
européen sur la migration et l'asile" (56001566C) 
 

13.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mijnheer de voorzitter, me-

vrouw de staatssecretaris, ik heb al een aantal keren vragen gesteld 
over het Europees migratiepact en ik zal vragen blijven stellen. Het is 
heel erg belangrijk om het migratiebeleid van ons land de komende 
jaren, en misschien zelfs decennia, vorm te geven. Er staan zeer 
goede elementen in het migratiepact; ik ben er zelfs voorstander van. 
Er staan echter ook zaken in die mij de wenkbrauwen doen fronsen en 
waarvoor ik mijn hart vasthoud.  
 
Het kalf ligt gebonden in de implementatie en uitvoering. Ik zit daar al 
een tijdje op mijn honger, moet ik eerlijk bekennen. De deadline voor 
het indienen van het implementatieplan was 12 december. Ik hoor dat 
België op tijd was, maar dat niet alle landen op tijd waren. De woord-
voerder van de Europese Commissie bevestigde dat de implementa-
tieplannen publiek mogen worden gemaakt. Meer zelfs, het voor som-
migen gidsland Nederland heeft dat al gedaan. Het Nederlandse im-
plementatieplan is online terug te vinden.  
 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot ons implementatieplan? 
Mag ik dat inzien en lezen? U zei daarstraks dat u bereid bent trans-
parant te zijn en ik kom dus graag terug op uw belofte om transparant 
te zijn. Wilt u het implementatieplan openbaar maken? Indien niet, 
waarom niet? Hoe waarborgt u de nodige transparantie ten aanzien 
van het Parlement? 
 
Kunt u bevestigen dat het Belgisch implementatieplan op tijd werd in-
gediend? Kunt u meegeven welke landen niet op tijd waren? Ik hoor 
dat een aantal landen weigert deel te nemen aan het solidariteitsme-
chanisme. Hoe gaan wij daarmee om? Kunnen wij lidstaten verplichten 
om een bijdrage te leveren? Welke mogelijkheden hebben wij om druk 
uit te oefenen op de landen die niet willen meedoen?  
 

13.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Où en est notre plan de 
mise en œuvre du pacte sur la mi-
gration? Vous avez promis que 
vous seriez transparente à ce su-
jet. Allez-vous le rendre public? 
Comment garantirez-vous la trans-
parence nécessaire vis-à-vis du 
Parlement? Le plan belge a-t-il été 
déposé dans les délais? Quels 
pays étaient-ils en retard? Il me re-
vient que certains États refusent de 
participer au mécanisme de solida-
rité. Quelle sera notre réaction face 
à cette attitude? Pouvons-nous 
obliger les États membres à fournir 
une contribution? Quels sont nos 
moyens de pression vis-à-vis des 
pays qui ne souhaitent pas partici-
per? 
 

13.02  Maaike De Vreese (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de 

staatssecretaris, België heeft zijn implementatieplan inderdaad op de 
valreep ingediend. Het implementatieplan is een administratief werk-
document dat in kaart brengt wat er in België precies moet gebeuren 

13.02  Maaike De Vreese (N-VA): 

Selon le plan de mise en œuvre, 
nos services devront se connecter 
à la nouvelle banque de données 
Eurodac et la capacité de transfert 
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om het nieuwe pact vanaf juni 2026 te kunnen toepassen. Zoals col-
lega Vandemaele zegt, we zullen in de commissie voor Binnenlandse 
Zaken dus nog heel wat vragen kunnen stellen over die implementatie. 
 
Het implementatieplan bestaat uit verschillende stappen. Zo zullen on-
der andere onze diensten zich moeten aansluiten op de nieuwe Euro-
dacdatabank en moet de capaciteit voor de overdracht van asielzoe-
kers naar andere lidstaten worden verhoogd. De deadline voor de in-
diening van het plan was 12 december 2024. Via de pers vernamen 
we echter dat verschillende lidstaten die deadline niet hebben geres-
pecteerd of gehaald, hoewel lidstaten als Duitsland en Spanje – niet 
de minste – hadden opgeroepen voor een versnelde uitrol van het pact. 
 
In het verleden heeft onze fractie zich steeds kritisch opgesteld tegen-
over dat pact, wat u wel weet, mevrouw de staatssecretaris. De para-
digmashift naar een Australisch model met een externalisering blijft uit 
en de basisfilosofie van het pact zit volgens ons verkeerd en zal niet 
volstaan. Het pact gaat nog altijd uit van open asielgrenzen na illegale 
binnenkomst in Europa, waardoor het in feite een aantrekkelijke optie 
blijft voor illegale migranten. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, verschillende lidstaten hebben hun plan 
niet tijdig ingediend. Waarom was het volgens u dan wel nodig om dat 
in de periode van lopende zaken te doen? 
 
Kunt u het Belgisch implementatieplan toelichten? Welke zijn de be-
langrijkste uit te voeren ingrepen? Wanneer zal het Belgisch implemen-
tatieplan volledig worden uitgevoerd? 
 
Wat is de laatste stand van zaken omtrent de indiening van de imple-
mentatieplannen van andere lidstaten? Hoe groot schat u de kans in 
op een vervroegde uitrol van het Europese migratiepact?  
 
Hoewel wij kritisch staan tegenover het migratieplan, erkennen we wel 
dat er zeer belangrijke stappen mee gezet worden, die inderdaad zo 
snel als mogelijk moeten worden uitgevoerd. 
 

de demandeurs d'asile vers 
d'autres États membres devra être 
augmentée. Différents États mem-
bres n'ont pas soumis leur plan en 
temps voulu. 
 
Était-il dès lors nécessaire de s'en 
charger en période d'affaires cou-
rantes? Pouvez-vous expliquer le 
plan de mise en œuvre belge? 
Quand sera-t-il entièrement exé-
cuté? Où en est le dépôt des plans 
de mise en œuvre d'autres États 
membres? Selon vous, quelle est 
la probabilité que le pacte euro-
péen sur la migration fasse l'objet 
d'un déploiement anticipé? 
 

13.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Collega's, ik kan u inderdaad 

bevestigen dat het Belgisch Nationaal Implementatieplan op 12 de-
cember tijdig werd ingediend bij de Europese Commissie. Zoals ik al 
eerder heb toegelicht, is dat nationaal implementatieplan een admini-
stratief document van onze diensten en van andere diensten die  
daarbij betrokken zijn, dus niet alleen van de migratiediensten. Dat plan 
beschrijft op een heel technisch- administratief vlak hoe de verschil-
lende overheidsdiensten de nieuwe wetgeving zullen toepassen. Het 
is dus een technisch plan dat werkprocessen uiteenzet en dat in een 
latere fase door de politiek verantwoordelijke zal worden aangevuld. 
 
Ons plan is ingediend onder twee heel belangrijke voorwaarden: een 
politieke disclaimer en een budgettaire disclaimer. 
 
De besprekingen op het politieke en het budgettaire vlak zijn nog volop 
lopende in ons land. Mijnheer Vandemaele, we zitten inderdaad rond 
de tafel met collega De Vreese om een regering te vormen en niet met 
u. Ik begrijp dat u op uw honger blijft zitten en dat het voor u moeilijker 
is om een zicht te krijgen op de politieke keuzes die in de toekomst 
zullen worden gemaakt. Die gesprekken zijn volop aan de gang en zijn 
heel constructief. Zodra er een nieuwe regering is, zult u daarop meer 

13.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le plan de mise en œuvre 
belge a effectivement été remis 
dans les temps: le 12 décembre. Il 
s'agit d'un document administratif 
de nos services et d'autres ser-
vices concernés, donc pas unique-
ment des services de migration. Il 
décrit, sur un plan administratif très 
technique, comment les différents 
services publics appliqueront la 
nouvelle législation dans le cadre 
de leurs processus de travail. Notre 
document a été remis sous réserve 
de deux éléments très importants, 
à savoir les matières politiques et 
budgétaires. Dès qu'un nouveau 
gouvernement sera formé, vous 
aurez plus de précisions à ce sujet. 
 
Je ne puis encore vous dresser un 
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zicht krijgen. Ik kan u in deze commissie nog geen volledig beeld ge-
ven.  
 
Waarom vond ik het dan toch belangrijk om dit plan in te dienen? Om-
dat onze diensten zich zo goed mogelijk moeten kunnen voorbereiden 
op een correcte uitvoering van dat pact in België. Ik wil ons land zo 
goed mogelijk voorbereiden en zal binnen mijn bevoegdheden en in 
lopende zaken alle nodige beslissingen nemen om de migratiediensten 
te ondersteunen bij hun belangrijke taken. Ook dat maakt immers deel 
uit van een periode van lopende zaken, mevrouw De Vreese. We mo-
gen geen gat laten vallen en moeten de diensten ondersteunen om de 
verplichtingen op Europees vlak zo goed mogelijk voor te bereiden. 
 
De nationale plannen van de lidstaten maken deel uit van de diploma-
tieke correspondentie tussen de lidstaten en de Commissie. Dit is dus 
in essentie een bilateraal traject, waarbij lidstaten op basis van hun 
nationale situatie de Commissie inlichten. België heeft heel duidelijk 
gemaakt dat we geen regering in volheid van bevoegdheid hebben. 
 
Het is niet aan mij om te communiceren over de situatie of de gevolgde 
tijdslijnen in andere lidstaten. Ik kan u wel zeggen dat ik de voorbije 
week met heel veel collega's contact heb gehad. Er was vorige week 
toevallig ook een JBZ-raad op de dag dat wij ons plan hebben inge-
diend. In het rondetafelgesprek dat we hebben gevoerd over de opvol-
ging van het implementatieplan hebben alle lidstaten bevestigd dat zij 
volop bezig zijn met die implementatieplannen. De meesten hebben al 
een plan ingediend en degenen die dat nog niet hebben gedaan, zei-
den dat het een kwestie van dagen of weken was. 
 
Mijnheer Vandemaele, u sprak al over sancties voor landen die niet 
willen meewerken aan het pact. Ik moet u teleurstellen. Rond de Euro-
pese tafel is er veel meer enthousiasme over het pact dan er bij u is. 
 
Nu, wat de openbaarmaking van het finale Belgisch implementatieplan 
betreft, wanneer er een politiek verantwoordelijke is, en er ook politieke 
keuzes gemaakt kunnen worden, zal die beslissing aan mijn eventuele 
opvolger overgelaten worden. 
 
U vraagt ook transparantie, mijnheer Vandemaele. U doet alsof het om 
een soort geheim plan gaat, maar ik kan u zeggen: er is volledige trans-
parantie. Het Europees Asiel- en Migratiepact is op Europees niveau 
aangenomen door de medewetgevers. Die plannen zijn volledig toe-
gankelijk. Negen van de tien instrumenten van het pact zijn trouwens 
verordeningen die geen omzetting in nationale wetgeving vereisen. Er 
is één richtlijn die België wel moet omzetten. Uiteraard zullen de natio-
nale parlementen daarbij betrokken worden zodra er wetgevende pro-
jecten worden ingediend om de implementatie van het pact te facilite-
ren. 
 
Op de vraag wat er dan allemaal in het plan zit, kan ik antwoorden dat 
het een heel concreet beeld geeft van onze diensten. Nemen we nu de 
grensprocedure. Wij hebben in België al een grensprocedure. Wij moe-
ten voorzien in capaciteit aan de grens. Wel, wij hebben in dat plan 
beschreven wat de huidige capaciteit is in de gesloten centra aan onze 
grens en hoeveel personen er vastgehouden kunnen worden in het ge-
sloten centrum Caricole. Dat staat allemaal in het plan beschreven. 
Ook hoeveel mensen daar werken en hoeveel mensen specifiek voor 

tableau complet en commission. Je 
souhaite toutefois préparer au 
mieux notre pays et nos services. 
La Belgique a clairement indiqué à 
la Commission que nous vivions 
sans gouvernement de plein exer-
cice.  
 
Lors du Conseil JAI, tous les États 
membres ont confirmé qu’ils va-
quaient à la préparation de ces 
plans de mise en œuvre. La plupart 
ont déjà remis leur document. Se-
lon les dires des autres, il s'agit 
d'une question de jours ou de se-
maines. Tous les pays autour de la 
table européenne sont enthou-
siastes à l'idée d'un pacte sur la mi-
gration. 
 
La décision de publier ou non le 
plan final reviendra à mon ou ma 
successeur. 
 
 
Le pacte a été adopté au niveau 
européen. Ces plans sont dispo-
nibles dans leur intégralité. Neuf 
des dix instruments du pacte sont 
d'ailleurs des règlements qui ne né-
cessitent pas de transposition dans 
la législation nationale. La Belgique 
doit transposer une seule des dix 
directives. Les parlements natio-
naux seront évidemment associés 
dès lors que des projets législatifs 
seront déposés. 
 
Le plan donne une image concrète 
de nos services, qu’il s’agisse par 
exemple de la capacité actuelle 
des centres fermés à nos fron-
tières, du nombre de personnes 
pouvant être détenues dans le 
centre fermé Caricole, du nombre 
de personnes qui y travaillent ou du 
nombre de personnes qui travail-
lent pour notre procédure à la fron-
tière. 
 
Pour la première fois, le pacte pré-
voit un mécanisme de solidarité 
permanent et obligatoire, afin que 
les États membres ne se retrou-
vent pas seuls en cas de pression 
migratoire. Les États membres 
contribuent de manière flexible. La 
Commission gère le système et 
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onze grensprocedure werken. Het plan bevat dus heel technische de-
tails. Niets nieuws, want alles wat wij moeten doen kunt u lezen op de 
website van de Europese diensten. 
 
Het pact voorziet voor het eerst in een permanent en verplicht solidari-
teitsmechanisme, zodat de lidstaten niet alleen staan bij migratiedruk. 
De lidstaten dragen flexibel bij aan dit mechanisme en kiezen zelf hoe 
zij solidariteit tonen. De Europese Commissie beheert het systeem en 
kan dus altijd optreden wanneer de lidstaten hun verplichtingen niet 
zouden nakomen. 
 

peut donc intervenir si les États 
membres ne respectent pas leurs 
obligations. 
 

13.04  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, u zei dat ik alles kan terugvinden en dat er helemaal niets geheim 
is aan dat plan. Ik stel alleen maar vast dat dit de derde commissiever-
gadering op rij is waarin ik vraag om ons dat plan te bezorgen. 
 
U zegt dat u aan het onderhandelen bent. Dat kan goed zijn, maar wij 
zijn een volwaardig Parlement, met volheid van bevoegdheden. Dat is 
iets anders dan de regering waarvan u op dit moment nog deel uit-
maakt en dan de regering waaraan u aan het werken bent. De arizona-
regering zou er komen voor Kerstmis. Eerst zou zij er zelfs na twee 
weken zijn en dan tegen Kerstmis. Nu zou het voor na de kerstvakantie 
zijn. Het kan nog een halfjaar duren vooraleer de arizonaregering er is. 
Ondertussen moeten wij, parlementariërs, gewoon wachten? Wij moe-
ten dus wachten op een regering die ons een document bezorgt waarin 
volgens u enkel basiszaken staan. Er staan blijkbaar twee disclaimers 
in, onder andere dat het politiek niet gevalideerd is. Mevrouw de staats-
secretaris, u kunt dat document toch overmaken met diezelfde disclai-
mers? Als wij weten dat dat document niet politiek gevalideerd is bij 
gebrek aan een volwaardige regering, dan is dat oké voor ons. U kunt 
ons er toch niet van weerhouden ons werk te doen?  
 
Ik ben bijzonder teleurgesteld, want u bent bijzonder minachtend naar 
dit Huis en de parlementsleden. Zo moeilijk is dat nu toch niet? In an-
dere landen plaatst men die documenten gewoon op de website, terwijl 
u dat liever in de achterkamertjes houdt. Ik kan dus niet anders dan 
denken dat er iets aan de hand is en mij de vraag stellen waarom u dat 
niet met de Kamerleden wilt delen. Ik ben bijzonder ontgoocheld in uw 
ontwijkende antwoord. 
 

13.04  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Je n'ai toujours pas reçu le 
plan. Devons-nous désormais at-
tendre le nouveau gouvernement? 
 
Le nouveau gouvernement devra 
nous fournir un document conte-
nant, selon vous, des principes de 
base. Vous êtes tout de même 
aussi capable de nous le trans-
mettre avec les mêmes clauses de 
non-responsabilité, non? Nous de-
vons être en mesure d'accomplir 
notre travail. Dans d'autres pays, 
ces documents sont tout simple-
ment placés sur un site internet. Je 
ne puis donc me défaire de l'idée 
qu'il y a un problème. 
 

13.05  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, we 

zitten inderdaad rond de tafel en we spreken daar grondig over migratie 
en dat is ook absoluut nodig. We staan voor grote uitdagingen als we 
de doorstart nemen, gelet op de grote instroom van asielzoekers in 
België. Dat migratiepact staat of valt met de implementatie van de an-
dere lidstaten. 
 
U zegt ook steeds dat we hebben gedaan wat verwacht werd, maar ik 
vind het zeer belangrijk dat u hier zegt dat u dat onder twee belangrijke 
voorwaarden hebt gedaan, namelijk de politieke voorwaarde en de 
budgettaire voorwaarde. Die maken inderdaad deel uit van de onder-
handelingen. Voor mijn partij zijn die zeer belangrijk.  
 
We moeten dit absoluut opvolgen aan de Europese tafel. U hebt aan-
gegeven dat daar veel enthousiasme over is en u vertrouwt erop dat 
de andere lidstaten hun plan binnen nu en enkele weken zullen invoe-
ren. Het is dan ook zeer belangrijk om dit op te volgen. Indien een aan-
tal lidstaten niet meewerkt, dan valt dit migratiepact immers volledig 

13.05  Maaike De Vreese (N-VA): 

Il est important de suivre l'évolution 
de ce dossier à l'échelon européen. 
Si certains États membres ne veu-
lent pas coopérer, ce pacte sur la 
migration tombera complètement à 
l'eau. 
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weg. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

14 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De asielzoekers 

uit Bangladesh en Pakistan" (56001543C) 

14 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les demandeurs 

d'asile en provenance du Bangladesh et du Pakistan" (56001543C) 
 

14.01  Francesca Van Belleghem (VB): In Spanje ziet men steeds 

meer asielaanvragen van asielzoekers uit Bangladesh en Pakistan. De 
staatsveiligheidsdiensten waarschuwen dat mensensmokkelaars in de 
gevaarlijke Canarische route een lucratief alternatief hebben gevonden 
om Europa te bereiken. 
 
Zien we in België eenzelfde stijging? Ik had graag cijfers gekregen van 
asielzoekers zowel uit Bangladesh als uit Pakistan. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, bent u op de hoogte van deze Europese 
ontwikkeling? 
 
Welke maatregelen zal België nemen om te helpen die smokkelroute 
aan banden te leggen? Hebt u daarover al contact gehad met de 
Spaanse autoriteiten? Zo niet, wanneer neemt u op dat vlak initiatief? 
 

14.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): L'Espagne connaît une aug-
mentation du nombre de deman-
deurs d'asile provenant du Bangla-
desh et du Pakistan. Une tendance 
similaire est-elle constatée en Bel-
gique? 
 

14.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, u 

vraagt de cijfers van de laatste jaren voor beide nationaliteiten. Voor 
beide zien we in België geen stijging. Voor Bangladesh blijven de cij-
fers zeer laag en ongeveer ex aequo ten opzichte van vorig jaar. Voor 
Pakistan is er zelfs sprake van een aanzienlijke daling ten opzichte van 
vorig jaar. In 2023 kwamen er 21 mensen uit Bangladesh, in 2024 wa-
ren dat er 22. Voor Pakistan gaat het om 194 mensen in 2023 en 151 
in 2024. Nog preciezere cijfers kan ik u uiteraard bezorgen als ant-
woord op een eventuele schriftelijke opvolgvraag. 
 
Ik volg de situatie op de Canarische Eilanden al geruime tijd op met de 
nodige aandacht en zorg. Vorige week nog sprak ik toevallig, in de 
marge van de Raadsvergadering Migratie, met de Spaanse minister. 
Tijdens het Belgische voorzitterschap van de Raad hebben wij samen 
een bezoek gebracht aan Mauritanië, om daar samen met de Europese 
Commissie te onderhandelen over een partnerschap. Op verzoek van 
mijn Spaanse collega bezocht ik destijds ook de Canarische Eilanden. 
Zijn kabinet bevestigde ons nu ook een algemene daling van het aantal 
aankomsten op de eilanden vergeleken met die eerdere periode, maar 
toch blijft het aantal aankomsten in het algemeen hoog. Zoals ook voor 
Spanje de ingeslagen weg aan de grenzen de juiste is gebleken, blijven 
wij in Europees verband wel werken aan de uitdagingen op de migra-
tieroute via de Atlantische Oceaan. 
 

14.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: En Belgique, nous ne cons-
tatons pas d'augmentation. Pour le 
Pakistan, on observe même une di-
minution considérable. 
 
Je suis attentivement la situation 
aux îles Canaries depuis long-
temps. Pas plus tard que la se-
maine dernière, je me suis entrete-
nue avec la ministre espagnole. Au 
cours de la présidence belge du 
Conseil, nous nous sommes ren-
dues ensemble en Mauritanie et j'ai 
également visité les îles Canaries à 
la demande de mon homologue es-
pagnole. Bien que le nombre d'arri-
vées y ait diminué par rapport aux 
périodes antérieures, le nombre to-
tal de migrants y demeure élevé. À 
l'échelon européen, nous conti-
nuons de coopérer pour relever les 
défis liés à la route migratoire 
atlantique. 
 

14.03  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

ik ben verheugd dat de cijfers met betrekking tot Bangladesh en Pakis-
tan laag zijn, maar ik hoop dat die asielzoekers die in Spanje asiel aan-
vragen niet zullen doorstromen naar ons land, want dat is wat we nu 
zien. De cijfers met betrekking tot secundaire migratie stijgen. Ik hoop 
dat de secundaire migratie van mensen uit Bangladesh en Pakistan 

14.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): J'espère que les personnes 
demandant l'asile en Espagne ne 
s'orienteront pas vers notre pays. 
Les chiffres relatifs à la migration 
secondaire sont en augmentation. 
Nous en sommes déjà presque à 
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niet zal toenemen. Wij zullen dit jaar bijna 40.000 asielaanvragen heb-
ben. Als we die er nog eens moeten bij nemen, ligt het systeem hele-
maal plat. 
 

40 000 demandes d'asile. Si nous 
devons en plus accueillir les réfu-
giés du Bangladesh et du Pakistan, 
la crise sera totale. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

15 Questions jointes de 

- Catherine Delcourt à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'arrêt de la Cour constitutionnelle relatif 
à l’article 40ter de la loi du 15 décembre 1980" (56001564C) 
- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'arrêt de la Cour constitution-
nelle du 21 novembre 2024" (56001579C) 

15 Samengevoegde vragen van 

- Catherine Delcourt aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het arrest van het Grondwettelijk Hof 
betreffende artikel 40ter van de wet van 15 december 1980" (56001564C) 
- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het arrest van het Grondwet-
telijk Hof dd. 21 november 2024" (56001579C) 
 
De voorzitter: Mevrouw Delcourt is afwezig.  
 

15.01  Francesca Van Belleghem (VB): Ik verwijs naar de schriftelijke 

versie van mijn vraag. 
 
Mijnheer de voorzitter, mevrouw de staatssecretaris, op 21 november 
2024 oordeelde het Grondwettelijk Hof dat artikel 40ter, § 2, eerste lid, 
2° van de Vreemdelingenwet het non-discriminatieverbod schendt, om-
dat dat artikel geen alternatieve bewijsmogelijkheden voor een geldig 
identiteitsdocument toestaat voor de gezinsmigrant. 
 
Hoe schat u de gevolgen in van dit arrest? Hoe zal de Dienst Vreem-
delingenzaken in afwachting van een wetswijziging omgaan met dit ar-
rest: zult u vanaf de uitspraak van dit arrest reeds alternatieve bewijs-
mogelijkheden toestaan? Welke 'alternatieve bewijsmogelijkheden' zijn 
dat dan? 
 

15.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le 21 novembre 2024, la 
Cour constitutionnelle a estimé que 
l'article 40ter, § 2, alinéa premier, 
2° de la loi sur les étrangers violait 
l'interdiction de discrimination, en 
tant qu’il n’admet pas de modes de 
preuve alternatifs à l’exigence de 
production d’un document d’iden-
tité en cours de validité pour l'étran-
ger qui rejoint sa famille. 
 
Quelle sera la réaction de l'OE 
dans l'attente d'une modification de 
la loi?  
 

15.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Inderdaad, mevrouw Van Bel-

leghem, het Grondwettelijk Hof oordeelde dat de bepaling die vereist 
dat de ouder van een minderjarig Belgisch kind die gezinshereniging 
aanvraagt met dat kind en de eigen identiteit dient te bewijzen met zijn 
geldig identiteitsdocument, in strijd is met de artikelen 10, 11, 22 en 
22bis van de Grondwet, in zoverre ze geen alternatieve bewijsmoge-
lijkheden toestaat in verband met de vereiste om een geldig identiteits-
document voor te leggen. 
 
De DVZ houdt uiteraard rekening met dit arrest van het Grondwettelijk 
Hof wanneer hij nieuwe aanvragen onderzoekt en zal dus met de gel-
digheid van andere documenten rekening houden. Wanneer er weige-
ringsbeslissingen worden genomen, dan zal de DVZ ook zijn motive-
ring daartoe moeten wijzigen. 
 
De diensten bij de DVZ zijn vandaag bezig met een grondiger onder-
zoek. Ze zullen ook instructies publiceren op GemCom voor de ge-
meenten. 
 
We bestuderen de impact van dit arrest ook op de wet en het gevolg 
dat daaraan zal worden gegeven in termen van wetswijzigingen. We 

15.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: L'OE tient évidemment 
compte de cet arrêt et prendra 
donc aussi en considération 
d'autres documents pour les nou-
velles demandes. L'OE devra éga-
lement motiver différemment les 
refus. L'OE est en train d'analyser 
ces aspects de manière plus ap-
profondie et publiera des instruc-
tions pour les communes. Nous 
étudions l'arrêt en vue d'une modi-
fication de la législation. 
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zijn daar momenteel mee bezig. Er zal hoogstwaarschijnlijk wel een 
wetswijziging nodig zijn. 
 

15.03  Francesca Van Belleghem (VB): Ik dank u voor het antwoord, 

mevrouw de staatssecretaris.  
 
Gezinshereniging is het grootste migratiekanaal. Ik hoop dat de vol-
gende regering werk zal maken van een verstrenging van die gezins-
hereniging, want op Europees vlak zien we dat onze wetgeving wel 
degelijk nog veel strenger kan en dus ook moet. 
 

15.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): J'espère que le prochain gou-
vernement s'attellera à durcir les 
règles en matière de regroupement 
familial. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

16 Vraag van Maaike De Vreese aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De Spaanse regularisatie-

campagne" (56001565C) 

16 Question de Maaike De Vreese à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La campagne de régulari-

sation en Espagne" (56001565C) 
 

16.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik heb 

hier al verschillende keren de Spaanse migratiepolitiek aangekaart, 
meer bepaald de regularisatiepolitiek. Men kan de socialistische rege-
ring van premier Sanchez alleen maar zeer naïef noemen en eigenlijk 
ook deloyaal aan de rest van de Europese Unie. Ze kondigde namelijk 
aan dat ze per jaar 300.000 mensen in illegaal verblijf wil regulariseren 
en had het daarbij over 2025, 2026 en 2027.  
 
In de praktijk gaat het om mensen die op illegale wijze de Schengen-
zone zijn binnengedrongen via mensensmokkel, dan wel mensen die 
langer in de Schengenzone verblijven dan hun visum of hun visumvrij-
gestelde paspoort toelaat. De verblijfsvergunningen die Spanje uitreikt, 
geven ook recht op vrije circulatie in de Schengenzone. Aangezien de 
Spaanse regering hiermee een totaal verkeerd signaal geeft en dit 
grote gevolgen kan hebben op de Schengenzone en dus natuurlijk ook 
op ons land, vroeg ik u om in contact te treden met uw Spaanse ambt-
genoot. U gaf aan dat u dit zou aankaarten op de Europese Raad Jus-
titie en Binnenlandse Zaken van 12 december 2024. 
 
Daarom wou ik weten of u deze problematiek hebt kunnen aankaarten, 
wat de conclusies waren van dat overleg en welke andere stappen u 
zult nemen om een eventueel aanzuigeffect richting ons land te vermij-
den. 
 

16.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Le gouvernement espagnol a an-
noncé qu'il entend régulariser an-
nuellement 300 000 personnes en 
séjour illégal en 2025, 2026 et 
2027. Il s'agit de personnes qui 
sont entrées illégalement dans l'es-
pace Schengen par le biais de ré-
seaux de trafic d'êtres humains et 
qui séjournent plus longtemps 
dans l'espace Schengen que leur 
visa ou leur passeport ne l'autorise. 
 
Avez-vous déjà abordé ce pro-
blème avec votre homologue en 
Espagne? Quel a été le résultat de 
cette concertation? Quelles me-
sures supplémentaires comptez-
vous prendre? 
 

16.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw De Vreese, zoals ik 

al eerder in de commissie aangaf, beschikken de Europese lidstaten 
over een beleidsruimte met betrekking tot het verblijf op hun grondge-
bied. Ik herhaal – dat is heel belangrijk – dat een verblijfstitel toege-
kend door Spanje geen recht geeft op verblijf in België. Deze personen 
hebben evenmin recht op werk, sociale rechten of sociale bijstand in 
ons land. 
 
Vorige week donderdag heb ik dit punt informeel besproken met de 
Spaanse minister van Binnenlandse Zaken. Uit dat gesprek neem ik 
de volgende punten mee. Ten eerste, de regularisatie die zij voorzien, 
richt zich voornamelijk op migranten uit Latijns-Amerika, die dus een 
specifieke culturele en taalkundige band met Spanje hebben. Ten 
tweede, de maatregel zal pas over zes maanden in werking treden. 
Ten derde vertelde hij me over de enorme druk waaronder de Spaanse 

16.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Les États membres de l'UE 
disposent d'une marge de ma-
nœuvre politique en matière de sé-
jour sur leur territoire. Je souligne 
une fois de plus qu'un titre de sé-
jour octroyé par l'Espagne ne 
donne pas droit au séjour en Bel-
gique. Ces personnes n'ont pas 
droit non plus au travail, aux droits 
sociaux ou à l'aide sociale dans 
notre pays. 
 
La semaine dernière, j'ai eu un en-
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regering staat vanuit de meerderheid en de oppositie om die regulari-
satiecampagne door te voeren. Het is een zeer gevoelig onderwerp. 
Dat is het bij ons ook, maar de opinie over regularisatie is bij ons toch 
anders dan in Spanje, zeker in steden als Barcelona, waar ook vanuit 
de oppositie en de partij van Puigdemont, die u goed kent, een sterke 
vraag naar regularisatie bestaat. 
 
Zoals u weet ben ik geen voorstander van regularisatiecampagnes. Ik 
denk dat ik dat na meer dan twee jaar in deze stoel niet meer hoef te 
herhalen.  
 
Laten we de zaken echter in perspectief zien. Het gaat om mensen die 
om bepaalde redenen naar Spanje gereisd zijn en een band hebben 
met dat land. Ze komen immers vaak uit Latijns-Amerika en willen in 
Spanje blijven omdat ze de taal spreken en er willen werken. We zullen 
hen ook geen enkel recht op verblijf of bijstand in België geven. Moch-
ten ze alsnog in België terechtkomen, zullen we hen terugsturen naar 
Spanje, een lidstaat waarmee onze diensten uitstekende relaties on-
derhouden.  
 
Mevrouw De Vreese, ik denk dat wij dezelfde opinie hebben over de 
vraag tot regularisatie of grote regularisatiecampagnes. In Europees 
verband kunnen wij echter niet verhinderen dat een ander Europees 
land daarin andere keuzes maakt. 
 

tretien informel avec le ministre es-
pagnol de l'Intérieur à ce sujet. La 
régularisation espagnole vise prin-
cipalement les migrants venant 
d'Amérique latine. La mesure n'en-
trera en vigueur que dans six mois. 
Le gouvernement espagnol est 
soumis à une forte pression de la 
majorité et de l'opposition pour 
mettre en œuvre cette régularisa-
tion. Il s'agit d'un sujet très sensible 
dans ce pays. 
 
Je ne suis pas favorable aux cam-
pagnes de régularisation, mais il 
s'agit en l'occurrence de personnes 
qui, pour certaines raisons, ont 
voyagé vers l'Espagne et ont un 
lien avec ce pays. Elles parlent es-
pagnol et souhaitent travailler en 
Espagne. Si elles devaient se re-
trouver en Belgique, nous les ren-
verrions en Espagne, un pays avec 
lequel elles entretiennent d'excel-
lentes relations. Toutefois, au ni-
veau européen, nous ne pouvons 
pas empêcher un autre pays d'opé-
rer d'autres choix. 
 

16.03  Maaike De Vreese (N-VA): Ik hoorde de bezorgdheid over de 

Canarische Eilanden, over de Atlantische route, over de nieuwe smok-
kelroute van Pakistani en mensen uit Bangladesh. Als Spanje dan het 
signaal geeft dat het om de zoveel jaar overgaat tot enorme regulari-
satiecampagnes, moet het niet schrikken dat het als land zeer aantrek-
kelijk wordt. Om economische redenen trekken mensen dan door rich-
ting ons land, bijvoorbeeld omdat de werkloosheiduitkering hier niet 
beperkt is in de tijd. 
 
Ik weet dat u absoluut geen voorstander bent van regularisatiecam-
pagnes. We zitten daar inderdaad op dezelfde lijn, mevrouw de staats-
secretaris. Er is voor de volgende regering echter absoluut veel werk 
aan de winkel om die illegale, ongecontroleerde migratie tegen te gaan 
en in overleg te blijven met de andere EU-lidstaten over deze proble-
matiek. 
 

16.03  Maaike De Vreese (N-VA): 

Si l'Espagne envoie le signal 
qu'elle organise des campagnes 
de régularisation à intervalles régu-
liers, il ne faut pas s'étonner que ce 
pays devienne très attrayant. Les 
personnes concernées se dirigent 
ensuite vers notre pays, notam-
ment pour des raisons écono-
miques. Le prochain gouverne-
ment aura fort à faire à cet égard. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

17 Vraag van Darya Safai aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De hervestigingen in tijden van 

acuut opvangtekort" (56001592C) 

17 Question de Darya Safai à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les réinstallations en période de 

grave pénurie de places d'accueil" (56001592C) 
 

17.01  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, al jaren 

kreunt het opvangsysteem onder een tekort aan bedden voor asielzoe-
kers tijdens hun asielprocedure, terwijl materiële opvang voor die groep 
een wettelijk recht is. Momenteel krijgen duizenden asielzoekers hier-
door niet de opvang waar ze recht op hebben. 

17.01  Darya Safai (N-VA): Vous 

avez déjà fait venir 452 réfugiés en 
Belgique par le biais de la  
réinstallation en 2024, ce qui a en-
core aggravé la pénurie de places 
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In die optiek is het verwonderlijk, om niet te zeggen onbegrijpelijk, dat 
u nog steeds vluchtelingen naar België haalt via hervestiging, waar-
door het opvangtekort in België nog verergert. Wat die praktijk nog ab-
surder maakt, is dat het gaat om mensen die al in veiligheid zijn, omdat 
ze opgevangen worden in UNHCR-opvangkampen in veilige buurlan-
den van conflictzones. Uit de recentste cijfers van het CGVS blijkt dat 
het daarenboven niet over een klein aantal personen gaat. Het afgelo-
pen jaar zouden zo al 452 asielzoekers via die weg naar Belgische 
opvangstructuren gevlogen zijn, op kosten van de Belgische Staat. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, waarom doet u dat, wetende dat de be-
treffende asielzoekers al veilig zijn en u daarmee het opvangtekort in 
België nog verergert? 
 

d'accueil. Ces personnes avaient 
pourtant déjà été accueillies dans 
des pays sûrs limitrophes de zones 
de conflit. Pourquoi agir ainsi? 
 

17.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Safai, sta me toe 

om eerst de juiste cijfers mee te delen. In 2024 werden inderdaad 470 
personen via hervestiging naar België overgebracht. Niet voor al die 
personen gaat het om nieuwe engagementen, het ging ook over de 
uitvoering van hervestigingsmaatregelen waartoe de regering al eerder 
had beslist. Voor 137 Syriërs uit Turkije dateert de beslissing uit 2022 
en voor 44 Congolezen zelfs uit 2021. 
 
Ik ben het wel met u eens dat het in de huidige context onmogelijk is 
om nog meer personen te hervestigen. Eerder heb ik daarom al beslist 
om de hervestiging on hold te zetten. De asielzoekers die dit jaar nog 
werden overgebracht, waren al eerder geïdentificeerd en onze dien-
sten hadden hen al eerder geïnterviewd. Bovendien ging het om per-
sonen van wie UNHCR ons had laten weten dat zij in een zeer precaire 
en onveilige situatie zaten. Andere asielzoekers die eerder geselec-
teerd en of geïnterviewd werden, hebben we niet laten overbrengen. 
 
Hervestiging heeft voordelen; ik denk dat we het daarover eens zijn. Ik 
heb u zelf al voor de hervestiging van bepaalde precaire vluchtelingen 
horen pleiten. Hervestiging vermijdt inderdaad dat vluchtelingen zich 
tot mensensmokkelaars moeten richten om naar Europa te komen en 
het biedt landen van ontvangst ook zekerheid over de profielen die zij 
opvangen. In een ideale wereld zouden vluchtelingen enkel via herves-
tiging naar Europa komen, maar we leven niet in een ideale wereld en 
de praktijk is anders. België wordt geconfronteerd met een zeer hoog 
aantal asielaanvragen en in de opvang is het elke dag vechten om vol-
doende plekken te vinden voor gezinnen met kinderen die voor opvang 
komen aankloppen. 
 
In die zeer moeilijke context heb ik afgelopen juli ervoor gekozen om 
het hervestigingsprogramma helemaal on hold te zetten. Het valt na-
melijk moeilijk te verantwoorden dat wij extra vluchtelingen toelaten tot 
België, terwijl wij in de delicate opvangsituatie van vandaag voor elke 
plaats voor een gezin met minderjarige kinderen moeten vechten. 
 

17.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: En 2024, 470 personnes ont 
été transférées en Belgique. Il ne 
s'agissait pas uniquement de nou-
veaux engagements, mais égale-
ment de l'exécution de décisions 
antérieures. Pour 137 Syriens en 
provenance de Turquie, la décision 
remonte à 2022, et pour 44 Congo-
lais, elle remonte même à 2021. 
 
Dans le contexte actuel, il est im-
possible de réinstaller davantage 
de personnes. C'est pourquoi, en 
juillet 2024, j'ai suspendu intégrale-
ment le programme de réinstalla-
tion. Les demandeurs d'asile qui 
ont encore été transférés cette an-
née avaient déjà été identifiés et in-
terrogés. Selon le Haut-Commissa-
riat des Nations Unies pour les ré-
fugiés, ils se trouvaient dans une 
situation de grande précarité et 
d'insécurité. Pour d'autres deman-
deurs d'asile, qui avaient égale-
ment été sélectionnés ou interro-
gés, le transfert n'a pas eu lieu. 
 
La réinstallation permet d'éviter 
que des réfugiés ne soient con-
traints de se tourner vers des trafi-
quants d'êtres humains et offre aux 
pays d'accueil une sécurité quant 
aux profils. Dans un monde idéal, 
la réinstallation devrait être la seule 
voie vers l'Europe pour les réfu-
giés, mais le monde dans lequel 
nous vivons n'est pas idéal. 
 

17.03  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik dank u 

voor uw antwoord.  
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Wij kennen inderdaad een hele moeilijke situatie op het vlak van op-
vang. Ik noteer dat u het met mij eens bent, dat u hervestiging van 
asielzoekers on hold hebt gezet en dat u dat aanhoudt zolang het op-
vangprobleem niet is opgelost. 
 
Het klopt dat in een ideale wereld hervestiging de beste manier is om 
asielzoekers legaal te laten binnenkomen. Wij leven echter nog altijd 
in een wereld waarin wij de toestroom van zovele asielzoekers niet 
meer aankunnen. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Ik dank alle aanwezigen en wens iedereen een goede kerstvakantie. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 15.46 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 15 h 46. 
 

 


